
عدالتی؟ بی  یا  عادلانه  کنکور  سهمیه 

ابهام از  هاله ای  در  کنکور  سهمیه های 

فجر؛  شعر  جشنواره  دوره  شانزدهمین  آسیب های 

نوجوان شعر  در  جدی  فقر  تا  بزرگسال  شعر  در  اندیشه  فقدان  از 

درآمد: صدا  به  رضوی  خراسان  در  خطر  زنگ 

اومیکرون  بستری شدگان  آسانسوری  افزایش 

می شود؟ دچار  خودرو  سرنوشت  به  دارو 

تایید اصالت صوت منتشر شده از جلسه فرمانده سابق سپاه؛

بازهم پای یک فایل 
در میان است

4

5

6

3

شماره 1147 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان

به
شن

دو

25
11
1400

با سلام خد مت امام عصر)عج(

2

ولادت با سعادت مولی الموحدین حضرت علی علیه السلام و روز پدر ، تبریک و تهنیت باد



2
دوشنبه25بهمن1400/   سال سوم  /   شماره 1147

Vol.3.No.1147/ February .13.2022

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ت
اس

سی

اهمیت رسانه در مفهوم امنیت ملی 
کشورهای عربی

حسن هانی زاده
علیرغم اینکه کشورهای عضو شــورای همکاری خلیج فارس فاقد ساختار های دموکراتیک 
هســتند اما به خوبی دریافته اند که با استفاده از ابزار رســانه می توانند ضمن حفظ پایداری 
اجتماعی و سیاســی خود تعریف جدیدی از مفهوم امنیت ملی در داخل و در سطح جهان ارائه 

دهند.
شیخ حمد بن خلیفه آل ثانی امیر سابق قطر پس از سفر به ایالات متحده و دیدار از شبکه های 
بزرگ تلویزیونی آمریکا تحت تأثیر قدرت رســانه ای این کشور قرار گرفت و در بازگشت به 
دوحه تصمیم تاریخی خود را برای شکستن فضای رسانه سنتی گرفت و فرمانی صادر کرد که 

از نقطه نظر رژیم های عرب یک انقلاب رسانه ای تلقی شد.
یکی از مهم ترین راهبردهای کشورهای عضو شورای همکاری خلیج فارس برای ایجاد یک 
حاشیه امن ملی، بهره گیری حرفه ای از رسانه است که به موازات افزایش قدرت نظامی می 

تواند در خدمت به اهداف این رژیم ها موثر واقع شود.
یکی از نخستین کشورهایی که به اهمیت رسانه در شکستن ساختارهای سنتی و اجتماعی پی 
برد دولت قطر بود زیرا شیخ حمد بن خلیفه امیر سابق قطر پس از سفر به آمریکا درصدد تغییر 

روند بهره گیری مدرن از رسانه برآمد.
شیخ حمد بن خلیفه در باز گشت از واشنگتن دستور انحلال وزارت اطلاع رسانی قطر را صادر 
و به شــیخ حمد بن عبدالعزیز الکواری وزیر سابق اطلاع رسانی دستور داد تا قانون جدیدی را 

برای کاهش تصدی گری دولت در حوزه رسانه تدوین کند.
 این قانون در سپتامبر 1۹۹۶ در یکی از جلسات هیأت دولت قطر که به ریاست شیخ حمد بن 
خلیفه امیر سابق قطر تشکیل شد به تصویب هیأت وزیران رسید وبه این ترتیب قطر نخستین 

کشور عربی بود که نقش نظارتی دولت در مقوله اطلاع رسانی را لغو کرد.
اما امیر قطر که درصدد مقابله غیرتهاجمی با رقیب سنتی خود یعنی عربستان بود به لغو قانون 
تصدی گری دولت بر امور رسانه بسنده نکرد و مترصد آن بود تا از رسانه غیردولتی برای جریان 

سازی علیه ریاض استفاده کند.
او اندکی پس از لغو قانون تصدی گری دولت در حوزه رسانه برخی از شخصیت های سیاسی و 
رسانه ای قطر از جمله شیخ حمد بن جاسم بن جبر آل ثانی وزیر خارجه، شیخ حمد بن سحیم 
آل ثانی، شیخ حمد بن عبدالعزیز اکواری و شیخ عیسی بن غانم الکواری وزرای سابق اطلاع 
رســانی و یوسف ابراهیم المالکی مدیر کل وقت خبرگزاری رسمی قطر«قنا« را به یک جلسه 

خصوص دعوت کرد.
 در این جلسه امیر سابق قطر نظر خود را در خصوص تأسیس نخستین رسانه دیداری غیردولتی 

اعلام کرد و به وزیر خارجه دستور داد تا مقدمات تأسیس چنین شبکه ای را فراهم کند.
بلافاصله آیین نامه تأسیس شبکه الجزیره توسط مجموعه ای از نخبگان سیاسی و رسانه ای 

قطر تدوین و در نخستین جلسه هیأت دولت به تصویب رسید.
شــیوه کار این شــبکه که فعالیت خود را رسما از فوریه ســال 1۹۹۶ آغاز کرد تلفیقی از هرم 
مدیریتی شبکه های سی.ان.ان آمریکا و بی.بی.سی انگلیس و خبرگزاری های فرانس پرس 

فرانسه و آسوشیتدپرس آمریکا و رویترز انگلیس بود.
شــیخ حمد بن عبدالعزیز الکواری، شیخ حمد بن سحیم آل ثانی وزرای اطلاع رسانی سابق و 
شــیخ حمد بن جاسم آل ثانی وزیر خارجه وقت قطر با تهیه لیستی از زبده ترین خبرنگاران و 
اصحاب رسانه جهان عرب مأموریت یافتند تا با پرداخت حقوق کلان آنان را به استخدام شبکه 

جدید التاسیس الجزیره درآورند.
کادر زبده شبکه الجزیره تکمیل و اعضاء تحریریه آزادانه قویترین فرد را از بین خود برای تصدی 

این شبکه انتخاب کردند.
امیرقطر برای آغاز کار این شبکه مبلغ 1۴0 میلیون دلار در اختیار هیأت موسسان شبکه قرار 

داد تا بعدا از رهگذر اگهی های تبلیغاتی به خود کفایی مالی برسد.
قبل از آغاز آزمایشــی این شبکه، شــیخ حمد بن خلیفه آل ثانی امیر قطر در دیدار با کارکنان 
الجزیره که از ۲۲ کشــور عربی تشــکیل می شدند صریحا از آنان خواست تا بدون هیچگونه 

ملاحظه و خود سانسوری کار خود را آغاز کنند.
او تاکید کرد برای اینکه شبکه الجزیره مخاطبین عرب زبان خود را جذب کنند انتقاد را از امیر 
قطر و خانواده او و اعضاء دولت آغاز کنند و در این خصوص هیچگونه خط قرمزی وجود ندارد.

 این شبکه با برخورداری از حرفه ای ترین کادر خبری توانست در کمتر از 3 سال ۴0 میلیون 
مخاطب را در سراســر جهان جذب کند که بیشترین رقم مخاطب یک رسانه عربی تلقی می 

شود.
شبکه الجزیره یک جریان سازی وســیعی علیه عربستان، بحرین و امارات آغاز کرد تا جایی 
که این 3 کشور عضو شورای همکاری خلیج فارس دفاتر نمایندگی الجزیره در پایتخت های 

خود را تعطیل کردند.
این شــبکه در میان رســانه های عربی تا قبل از تأسیس شبکه سعودی العربیه بالاترین رقم 
حقوق را به هیأت تحریریه خود پرداخت می کند که بالاترین دستمزد سالانه ۴00 هزار دلار و 

پایین ترین دستمزد خبرنگاران این شبکه سالانه 100 هزار دلار بالغ می شود.
عربســتان به شدت نسبت به جریان سازی و افشــاگری این رسانه قطری علیه حاکمان آل 
ســعود حساس شد به گونه ای که  ۶ سال پس از کشمکش سیاسی و رسانه ای بین دوحه و 
ریاض، ملک عبدالله ولیعهد وقت و پادشــاه بعدی عربستان درصدد مقابله جدی با این پدیده 

رسانه ای جدید برآمد.
او ســر انجام در دسامبر ســال ۲003  میلادی از نخبگان سیاسی و رسانه ای عربستان برای 
تجزیه و تحلیل راهکارهای مقابله با این شبکه قطری به نشستی در کاخ یمامه در غرب ریاض 

دعوت به عمل آورد.
در این نشست شاهزاده سعود الفیصل وزیر خارجه وقت، فواد بن عبدالسلام الفارسی، ایاد امین 
المدنی، ماجد القصبی، عبدالعزیز الخوجه، داوود الشــریان، جمال خاشــقچی و هشام حافظ از 

نخبگان سیاسی و رسانه ای عربستان شرکت داشتند.
ولیعهد عربستان که به دلیل بیماری برادر خود فهد بن عبدالعزیز پادشاه وقت عربستان عملا 
اداره امور کشــور را به عهده داشت شرحی از سیاست های تخریبی رسانه الجزیره قطر علیه 

ریاض ارائه داد و خواستار ارائه پیشنهادهایی برای تقابل با این رسانه شد.
هر یک از شرکت کنندگان پیشنهادی از جمله هماهنگی با کشورهای دوست در جهان برای 
تعطیلی دفاتر شبکه الجزیره، قطع فرکانس های ماهواره ای، پرداخت مشوق های مالی برای 
اســتعفای خبرنگاران الجزیره ارائه دادند اما هیچ یک از این پیشنهادها مورد موافقت شاهزاده 

عبدالله بن عبدالعزیز ولیعهد وقت عربستان قرار نگرفت.
او در پایان راه حلی ارائه داد و گفت » افعی را باید با افعی قویتری از میان برد« به این مفهوم 

که عربستان  باید شبکه ای به مراتب قویتر از الجزیره تاسیس کند.
او مبلغ یک میلیارد دلار بصورت چک نقدی در اختیار ایاد امین المدنی وزیر سابق اطلاع رسانی 
عربستان برای تاسیس یک شبکه ماهواره ای قدرتمند قرار داد و تاکید کرد که دستمزد کادر 

خبری این شبکه جدید التاسیس سعودی  باید 3 برابر دستمزد کارکنان الجزیره باشد.
شبکه العربیه در 3 مارس ۲003 رسما کار خود را آغاز کرد اما به دلیل دخالت های وزارت اطلاع 
رسانی عربســتان در کار هیات تحریریه، نتوانست موفقیت چندانی بدست آورد و در کمترین 

مدت به دلیل شیوه غیرحرفه ای اطلاع رسانی، مخاطبین خود را از دست داد.
با این حال عربستان به لحاظ کمی بیشترین شمار شبکه های فعال رسانه ای را در جهان عرب 
در اختیار دارد به گونه ای که یکصد شبکه ماهواره ای دیداری با گردش مالی سالانه 10 میلیارد 

دلار به صورت شبانه روز علیه ایران و محور مقاومت جریان سازی می کنند.
از سوی دیگر این رسانه ها که اغلب گردانندگان آن را افرادی از مصر، لبنان، سوریه، فلسطین 
و عراق تشــکیل می دهند بصورتی ناشــیانه و غیرحرفه ای درصــدد ارائه یک چهره کاملا 

دموکراتیک و انسانی از رژیم آل سعود به افکار عمومی جهان بر می آیند.
قطر نیز یک مجموعه بزرگ رسانه ای تحت عنوان مجموعه الجزیره متشکل از 1۴ کانال با 
تخصص های مختلف در اختیار دارد که به صورتی حرفه ای و هدفمند سیاست های دولت قطر 
را توجیه می کند.اما دولت امارات علیرغم مساحت محدود جغرافیایی خود یک شهرک بزرگ 
رسانه ای با بیش از یکصد استودیو مجهز به آخرین فناوری های روز رسانه ای را در اختیار دارد 

که این استودیوها نوعا در اجاره سایر کشورها قرار می گیرد.
لذا علیرغم اینکه کشورهای عضو شورای همکاری خلیج فارس فاقد ساختار های دموکراتیک 
هســتند اما به خوبی دریافته اند که با استفاده از ابزار رســانه می توانند ضمن حفظ پایداری 
اجتماعی و سیاســی خود تعریف جدیدی از مفهوم امنیت ملی در داخل و در سطح جهان ارائه 

دهند.

تایید اصالت صوت منتشر شده از جلسه فرمانده سابق سپاه؛

بازهم پای یک فایل در میان است
اخیرا یک فایل صوتی منتســب به ســردار 
فرمانده ســابق ســپاه  محمدعلی جعفری 
پاسداران انقلاب اسلامی در فضای مجازی  
منتشر شده اســت. پیگیری های خبرگزاری 
فارس از منابع آگاه اصالت این فایل صوتی 

را تایید می کند.
 فارس نوشــت: آنطور که از محتوای فایل 
پخش شده مشخص است، صادق ذوالقدرنیا 
معاطون پیشین اقتصادی سپاه در حال ارائه 
گزارشی از تخلف صورت گرفته در مجموعه 
ای به نام یاس به فرمانده سابق سپاه است.

این فایل ظاهرا دو ســال قبل منتشر شده 
بود و اخیرا به صورت گســترده تر بازنشــر 

شده است.
در بخشــی از ایــن فایل صوتــی معاون 
اقتصادی وقت ســپاه تخلف یکی از مدیران 

اقتصادی را گزارش می دهد. 
در ادامه ســردار جعفری مــی گوید: »اگر 
احســاس کنم فردی در ایــن ماجرا تخلفی 
کرده تــا آخر پیگیری می کنــم. حتی اگر 
نفع شخصی هم نداشته باشد اما برای عدم 
کنترل و عدم نظارت مبالغ حیف و میل شده 

باید جوابگو باشد.«

به پرونــده تخلفات در »فایــل صوتی« با 
قاطعیت رسیدگی شده است

اقتصــادی مجلس  یک عضو کمیســیون 
شــورای اسلامی نیز در همین رابطه با بیان 
اتهامات مربوط بــه تخلفات مطرح  این که 
شــده در فایل صوتی بررسی قضایی شده 

اســت، تاکید کرد: در بررسی قاطع و صریح 
به این پرونده بــرای تخلفاتی که رخ داده، 
حکم صادر و مشــخص شــده که بخشی 
زیادی از ادعاهــا نیز دروغ بوده و به همین 

دلیل حکم تبرئه صادر شده است.
مجتبی توانگر در گفت وگو با ایســنا با اشاره 
بــه فایل صوتی که اخیرا منتســب به یکی 
از جلســات فرماندهان نظامی منتشر شده 
اســت، گفت: اینکه در یک دستگاه تخلف 
رخ دهد مســئله عجیبی نیست اما مهم تر 

آن اســت که این تخلفات شناسایی شده و 
به آنها رســیدگی می شــود و افراد متخلف 

مجازات می شوند.
وی ادامه داد: حتی اگر تخلف اندک باشــد 
در دستگاه های مختلف پذیرفته شده نیست 

و ایــن تخلفات در بخش هــای نظارتی با 
صراحت رســیدگی شده اســت. البته ما از 
دشــمن انتظار نداریم ابعاد دیگر این ماجرا 
یعنی رسیدگی به تخلف و مجازات مجرمان 
را برجســته کنــد چراکه دشــمن به دنبال 
تخریــب نهادهای مختلف از جمله ســپاه 
پاسداران اســت که عملکرد آن ها منجر به 
تامین امنیت مردم ایران و منطقه و نابودی 
گروه های تروریستی وابسته به سعودی ها 

و آمریکا شده است.

توانگر خاطرنشــان کرد: در ماجرای انتشار 
این فایل، نام افراد مختلف برده می شــود 
که فرافکنی است و رسانه های معاند ضربه 
زدن بــه نظام جمهوری اســلامی و امنیت 
مردم را هدف قــرار داده اند. اینکه عده ای 
در داخل با هدف حمله به رئیس مجلس از 

این فایل صوتی اســتفاده می کنند، خواسته 
یا ناخواســته در حال تبلیغ علیه نظام بوده و 
پازل دشمنان علیه سپاه را تکمیل می کنند.

سردار جعفری و سخنگوی سپاه درباره فایل 
صوتی توضیح بدهند

محمدســعید احدیان دســتیار رســانه ای 
محمدباقر قالیباف نیز به صوت پخش شده 

نظامی اخیر واکنش نشان داد.
 احدیان با انتشار سه توییت جداگانه در این 

باره نوشت:

»این صوت ادعاها و اتهامات زیادی درباره 
افراد مختلف مطرح کرده که سردار جعفری 
بودن  نادرست  درباره  ســپاه  یاســخنگوی 
اتهامات قاعدتــاً توضیــح لازم را میدهند 
اماچون کمتر کســی کل فایل راگوش می 
کند، هدف شما و دیگران از اینکه میخواهید 
کل ایــن فایل را به آقای قالیباف نســبت 

دهید، محل سوال جدی است«
»درباره هلدینگ یاس هم هرچه می گوییم 
بررسی شده و حکم اولیه صادر شده و هیچ 
موضوعی متوجه آقای قالیباف نیست، شما، 
دوســتانتان و آمرانتان عامدانه نمی شنوید 
تا دروغ را واقعیت نشــان دهید. از دستگاه 
قضایــی می خواهم یکبار دیگــر درباره آن 
اطلاع رســانی کنند. تا افکار عمومی روشن 

شود.«
»فایــل صوتــی مجموعه ای ادعــا علیه 
بســیاری صحبت کرده که سردار جعفری و 
سخنگوی سپاه باید درباره آن توضیح دهند 
، آنچه روشــن اســت ادعاهای مطرح شده 
علیه آقای قالیباف در دادگاه بررسی شده و 
در نهایت در دادگاه دروغ بودن آنها روشــن 

شده است.«

دیدگاه

مذاکراتوینبهخطپایاننزدیکمیشود؟

رسیدگیبهلایحهتامینامنیتزنانسالآینده

منابــع نزدیک به هیات مذاکره کننده ایران اعلام کردند که 
نشســت ها و جلسات برگزار شــده در هفته گذشته تا کنون 
در فضایی »رو به جلو« و »ســازنده« برگزار شده و در مورد 

موضوعات باقی مانده بحث هایی جدی صورت گرفته است.
به نظر می آید با حضــور نمایندگان بانک مرکزی و وزارت 
نفت در وین و نیز شــرکت مهدی صفری معاون دیپلماسی 
اقتصادی وزیر امور خارجه کشورمان در مذاکرات در روزهای 
گذشــته و آتی به رفع اختلافات به طور کامل نزدیک تر می 
شویم. شایان ذکر است که حضور نمایندگانی از وزارت نفت 
و بانک مرکزی ایران در مذاکرات با هدف انجام بررسی های 

دقیق تر و رایزنی های فنی انجام می شود.
در ادامــه مذاکرات وین در دور هشــتم، میخائیل اولیانوف 
نماینده روسیه در ســازمان های بین المللی در وین با رابرت 

مالی نماینده ویژه آمریکا در امور ایران دیدار کرد.
اولیانــوف در توییتی نوشــت که دربــاره بحث برانگیزترین 
مسائلی صحبت کردیم که باید در مذاکرات وین حل شوند.

نماینده روســیه در مذاکرات وین هم چنین روز شنبه با علی 
باقری، مذاکره کننده ارشد ایران در وین دیدار و درباره مسائل 

پیش رو در مذاکرات وین گفت وگو کرد.
علاوه بر این نمایندگان روســیه و تروئیکای اروپا با حضور 

نماینده اتحادیه اروپا روز شنبه با یکدیگر دیدار کردند.
در روزهای گذشته کارگروه های رفع تحریم، ترتیبات اجرایی 
و اقدامات هسته ای با حضور کارشناسان ایران و گروه ۴+1 

در هتل کوبورگ وین برگزار شده است.
منابــع نزدیک به هیات مذاکره کننده ایران اعلام کردند که 
با توجه به پیشــرفت قابل توجه به دست  آمده در مذاکرات 

و نگارش بخشــی زیادی از متون توافق نهایی، رســیدن به 
خط پایان مذاکرات و دســتیابی به تفاهم در وین اکنون تنها 
نیازمند اتخاذ تصمیمات لازم از سوی طرف های غربی است. 
اگر این کشــورها تصمیمات لازم را به خصوص در دو حوزه 
رفــع تحریم ها و موضوعات هســته ای بگیرند، می توان در 
مــدت زمانی کوتاه مذاکرات را جمع بنــدی کرد و به نتیجه 

رسید.
متاسفانه همان طور که از ابتدای مذاکرات مشخص بود هنوز 
طرف آمریکایی به هماهنگی لازم در سیاســت داخلی خود 
برای مواجه شــدن با برجام و اتخاذ تصمیمات لازم دســت 
نیافته است و بر خلاف ایران که با سیاستی روشن و موضعی 
واحد در وین حضور یافته است، طرف آمریکایی چه در سطح 
هیأت مذاکره کننده شان و چه در سطح سیاست داخلی دچار 

اختلاف نظر و ناهماهنگی اســت. با ایــن حال به نظر می 
آیــد چند گام تا توافق طرفین برای بازگشــت به برجام و از 

سرگیری تعهدات در فرمت تازه باقی نمانده است.
با این حال همان طور که در ۲015 برخی کشورهای منطقه 
و رژیم اسراییل نســبت به هرگونه توافق نگران بودند و در 
روند مذاکرات و بعد از اجرایی شدن توافق هسته ای دست از 
کارشکنی برنداشتند اکنون هم تحرکات جدی برای شکاف 
در مذاکرات و اعمال نفوذ به ویژه از ســوی اسراییل مشهود 
اســت. ضروری است تا دولت های غربی با اتخاذ تصمیمات 
سریع تر نسبت به جمع بندی گفت وگوها در وین اقدام کنند 
و به جای آنکه با هر ســاز این رژیم روند مذاکرات را تغییر 

دهند در مذاکرات با اراده جدی و انگیزه بیشتر وارد شوند.

عضـو هیـات رئیسـه فراکسـیون زنـان و خانـواه مجلـس 
شـورای اسـلامی در رابطـه بـا قتـل زن 1۷ سـاله اهـوازی 
توسـط همسـرش گفـت: بایـد در مـورد همـان عواملی که 
در پیدایـش اینگونـه قتـل هـا دخالـت دارد کار کـرد، چون 
قانـون و موضـوع حقوقی یکی از عوامل بازدارنده در سـطح 
خـود مـی توانـد باشـد، امـا صرفـا بـا تصویـب قانـون نمی 

تـوان ایـن موضوعـات را حـذف کـرد یا کاهـش داد.
ایسـنا نوشـت:فاطمه رحمانـی در رابطـه بـا اینکـه لایحـه 
تامیـن امنیـت زنـان در چـه مرحلـه ای در مجلس شـورای 
اسـلامی قـرار دارد، بیان کرد: کلیات لایحـه »حفظ کرامت 
و حمایـت از زنـان در برابـر خشـونت« از ۲5 شـهریورماه 
سـال جـاری با یـک فوریـت در مجلـس مصوب شـد. پس 
از آن پیگیـری کردیـم کـه بـه کمیسـیون اجتماعـی آمـد و 
در فراکسـیون زنـان و خانواده که ذیل کمیسـیون اجتماعی 

مجلـس شـورای اسـلامی قـرار گرفت.
وی در ادامـه تصریـح کـرد: جلسـات متعـددی بـا مرکـز 
پژوهـش ها، پژوهشـگاه قـوه قضائیه، کارشناسـان، صاحب 
نظـران و دسـتگاه هـای اجرایـی کـه بـرای آنهـا در ایـن 
لایحـه وظیفـه دارنـد، برگـزار شـده و بـه هـر حـال کار 
کارشانسـی آن در کمیتـه تخصصـی تمـام شـده اسـت و به 
دنبـال ایـن هسـتیم کـه در نوبـت صحـن کمیسـیون قـرار 

دهیـم و بعـد از آن در صحـن مجلـس مطـرح شـود.
عضـو کمیسـیون اجتماعـی مجلـس یازدهم افـزود: با توجه 
بـه اینکه از یکشـنبه هفته آینـده مجلـس وارد بحث بودجه 
مـی شـود و تـا پایـان اسـفند نیـز ایـن مسـاله ادامـه دارد، 
بنابرایـن قبـل از سـال جدیـد این موضـوع مطـرح نخواهد 
شـد، امـا ان شـاءالله اوایـل سـال آینـده بـه لطـف خـدای 
متعـال بعـد از طـرح در صحن کمیسـیون در صحن مجلس 

ایـن لایحـه را مطـرح مـی کنیم.
رحمانـی خاطرنشـان کـرد: لایحـه تامیـن امنیـت زنـان در 
برابـر خشـونت را دولـت امـر بـا تاخیـر فرسـتاد و بـا اصرار 
و پیگیـری هـای مجلـس بـود کـه توانسـتیم لایحـه را بـا 
فوریـت دریافـت کنیم، چراکه حدود سـال ۹۲ شـروع مطرح 

شـدن ایـن لایحـه بوده اسـت.
وی بـا بیـان اینکـه قطعا پیگیر ایـن موضوع هسـتیم گفت: 

البتـه بـا توجـه بـه اینکـه اکنـون بحـث بودجـه در مجلس 
مطـرح اسـت این اتفـاق نمی افتـد چرا که در فصـل بودجه 
همـه طـرح هـا و لوایـح حتـی تذکـرات و نطـق هـا هم در 
کمیسـیون هـا و کمیتـه هـا تعطیل اسـت و صرفـا به بحث 
بودجـه پرداختـه مـی شـود و ان شـاءالله در سـال آینـده 
پیگیـر آن خواهیـم بود.عضو هیات رئیسـه فراکسـیون زنان 
و خانـواده مجلـس شـورای اسـلامی در رابطـه بـا عوامـل 

تاثیرگـذار بر پیشـگیری از تکرار اتفاقاتـی مانند قتل زن 1۷ 
سـاله اهوازی توسـط همسـرش به دلیل مسـائل ناموسـی، 
تصریـح کـرد: ایـن قبیـل از موضوعات کـه اتفاق مـی افتد 
صرفـا قانـون بازدارنـده از تکـرار اینگونـه رفتارهـا بدیـن 
معنـی کـه دیگـر شـاهد تکـرار آن نخواهیـم بـود، نیسـت. 
موضوعـات اینچنینـی تـک عاملـی نیسـت کـه بشـود بـه 
لحـاظ حقوقـی بـا آن برخـورد کـرد و عوامـل متعـددی در 
بـروز آنهـا دخالـت دارد. از جملـه تعصبـات غلـط کـه مـن 
آن را غیـرت نمـی دانـم و ایـن تعصـب را عـرف و سـنت 

غلـط مـی دانم.
رحمانـی تاکیـد کرد: بـرای پیشـگیری و کاهش ایـن قبیل 
اتفاقـات هـم کار فرهنگی و آموزشـی و هم مسـائل حقوقی 
نیاز اسـت، چـرا که عوامل متعـددی در پیدایـش آن دخالت 
دارد و بایـد تـلاش هـای همه جانبـه ای هم صـورت گیرد 
کـه یکـی از موضوعـات بحـث حقوقـی و برخـورد قانونـی 
اسـت کـه امیدواریـم تاخیـر 10 سـاله را در سـال آینـده 
جبـران کنیـم.وی در پاسـخ بـه این سـوال که آیـا می توان 
بـه تصویـب اینگونـه قوانیـن بـرای بازدارندگـی از اینگونـه 
قتـل هـا امیـدوار بـود، اظهـار کـرد: قانـون صرفـا بازدارنده 
نیسـت، امـا موثـر اسـت و همانطـور کـه قبـلا هـم گفتـم 
در رابطـه بـا عوامـل فرهنگـی و اجتماعـی هـم بایـد کار 
آموزشـی و فرهنگـی صـورت گیـرد و همچنیـن بـه لحـاظ 

تقویـت مبانـی دینـی نیـز بایـد اتفاقاتـی بیفتد.
نماینـده مـردم مشـهد در پایـان گفـت: باید در مـورد همان 
عواملـی کـه در پیدایـش اینگونـه قتل هـا دخالـت دارد کار 
کـرد. قانـون و موضوع حقوقـی یکی از عوامـل بازدارنده در 
سـطح خـود مـی توانـد باشـد، امـا صرفا بـا تصویـب قانون 

نمـی تـوان ایـن موضوعـات را حذف کـرد یا کاهـش داد.

 پیگیری های یک خبرگزاری از منابع مطلع در خصوص فایل منتشر شده از دو تن از فرماندهان 
سابق سپاه پاسداران حاکی از صحت این فایل صوتی است 
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مبلغعیدیکارمندانوبازنشستگاندولتاعلامشد
میزان و ضوابــط پرداخت عیــدی و پاداش 
کارمنــدان در ســال 1۴00 از ســوی هیئت 

وزیران اعلام شد.
به گزارش روزنامه صبح امروز به نقل از پایگاه 
اطلاع رســانی دفتر هیئت دولت، با تصویب 
هیئــت وزیران، به دســتگاه هــای اجرایی، 
نیروهای مســلح، وزارت اطلاعات و سازمان 
انرژی اتمی ایران اجازه داده شد به کارمندان 
خــود )اعم از رســمی، ثابــت، پیمانی، خرید 
خدمت، قــراردادی و موقت( و اعضای هیئت 
علمی دانشگاه  ها و مؤسسات آموزش عالی و 
تحقیقاتی و قضات که بطور تمام وقت اشتغال 
به کار دارند )به اســتثنای کارگران شاغل در 
کارگاه های مشــمول قانون کار(، مبلغ ثابت 
1۶ میلیون ریال به نســبت مدت خدمت تمام 
وقت در سال 1۴00 به عنوان پاداش آخر سال 
)عیدی( در بهمن ماه ســال جــاری از محل 
بودجه مصوب دســتگاه های اجرایی پرداخت 

نمایند.
پرداخت پاداش آخر سال )عیدی( به کارکنان 
خریــد خدمت، قراردادی و موقت به نســبت 
خدمات تمام وقت آنان در سال 1۴00 بوده و 
در هر حال میزان عیدی این گونه افراد از 50 

درصد رقم مذکور کمتر نخواهد بود.
علاوه بر ایــن، میزان پرداخــت پاداش آخر 
ســال )عیــدی( بازنشســتگان، مســتمری 

بگیران، حقوق وظیفــه از کارافتادگی، حقوق 
وظیفه وراث مســتخدمین متوفای مشــمول 
تأمین  بازنشستگی کشوری، سازمان  صندوق 
اجتماعی نیروهای مسلح و سایر صندوق های 
بازنشســتگی و نیز شــهدا و جانبازان از کار 
افتــاده کلی نیز به مبلغ ثابت 1۶ میلیون ریال 
حســب مورد از محل بودجه مصوب صندوق 
بازنشســتگی یا دســتگاه اجرایی ذیربط قابل 

پرداخت است.
عیــدی بازنشســتگان مشــمول صنــدوق 
بازنشســتگی کشوری که در سال 1۴00 حق 
عائله مندی، اولاد و بیمه خدمات درمانی آنها 
را صندوق مذکور پرداخت نموده، توســط آن 
صندوق قابل پرداخت اســت و سایر مواردی 
که مشــمول صندوق های یاد شــده نیستند، 
از محل اعتبارات دســتگاه اجرایی، سازمان یا 

شرکت دولتی ذی ربط قابل پرداخت است.
لازم به ذکر اســت خدمت نیمه وقت بانوان 
از لحــاظ اجرای این تصویبنامــه، تمام وقت 
محســوب می شــود و معلمان حق التدریس 
نیز نســبت به ســاعات تدریس مشمول این 

تصویبنامه خواهند بود.
همچنین شــرکت هــای دولتــی موظفند از 
پرداخت هــر مبلغی تحت عنــوان عیدی یا 
عناوین مشــابه عــلاوه بر مبلــغ مذکور به 
مدیران و اعضــای هیات مدیــره خودداری 

کنند و ســازمان حسابرســی یا حسابرســان 
قانونی شــرکت ها نیز مکلفنــد نظارت لازم 
در این خصوص را اعمــال و موارد خلاف را 
گزارش کنند.به مشــمولین این تصویب نامه 
که براساس قوانین و مقررات مربوط از کمک 
هزینه عائله مندی و اولاد برخوردار می باشند، 
علاوه بر مبلــغ عیدی موضــوع مصوبه، در 
راستای حمایت از خانواده مبالغی به شرح زیر 
توســط مرجع پرداخت کننده عیدی به شرح 

زیر پرداخت می شود:
– بابت همسر مبلغ ثابت ۴ میلیون ریال

– بابت هر فرزند تحت تکفل مبلغ ثابت یک 
میلیون و 500 هزار ریال

** اصلاح آیین نامه اجرایی مربوط به درآمد 
مشــمول مالیات پیمانکار دست اول و دست 
دوم در قراردادهــای بالادســتی نفت و گاز 
وزارت نفت )شــرکت های تابعه( با پیمانکار 

خارجی
هیئــت وزیران بــا هدف تســریع در اجرای 
پروژه احــداث نیروگاه بخاری 1۴00 مگاواتی 
ســیریک، با اصلاح آیین نامــه اجرایی ماده 
)10۷( قانون مالیات های مستقیم درخصوص 
درآمد مشــمول مالیات پیمانکار دست اول و 
دست دوم در قراردادهای بالادستی نفت و گاز 
وزارت نفت )شــرکت های تابعه( با پیمانکار 

خارجی موافقت کرد.

بــه موجب ایــن اصلاحیــه، در قراردادها با 
پیمانــکار خارجی، چنانچــه پیمانکار خارجی 
تمام موضــوع قرارداد را بــه موجب مقررات 
مربوط به اشــخاص ثالث بــه عنوان مجری 
یا پیمانکار دســت دوم واگــذار نماید، مبالغ 
پرداختی به پیمانکاران دست دوم در محاسبه 
درآمد مشمول مالیات پیمانکار دست اول کسر 
و مانده با ضریب مذکور در جدول موضوع این 
ماده به عنوان درآمد مشمول مالیات تعیین می 
شود و چنانچه پیمانکار دست دوم از اشخاص 
حقوقی خارجی باشــد، کسر مبالغ پرداختی به 
پیمانکار دست دوم مشروط به کسر و وصول 
مالیات موضوع ماده )10۷( قانون در پرداختی 

های به پیمانکار دست دوم می باشد.
دولت در اجرای تکلیف قانونی مقرر در تبصره 
)۲( مــاده )3( قانون جهش تولید مســکن با 
هدف حل معضل مسکن، »اساسنامه صندوق 

ملی مسکن« را به تصویب رساند.
بر این اســاس و به منظور ایجاد هم افزایی، 
تقویت توان حمایتی و تخصیص بهینه منابع 
مالی بخش مســکن، صندوق ملی مسکن با 
دارا بودن شخصیت حقوقی مستقل، استقلال 
اداری و مالــی و وابســته بــه وزارت راه و 
شهرسازی تشکیل و به موجب مفاد اساسنامه 
یاد شــده و قوانین و مقررات حاکم بر شرکت 

های دولتی اداره می شود.

اساســنامه صندوق ملی مسکن در چهارچوب 
اصل )85( قانون اساسی و مشتمل بر اهداف، 
کارکردها و وظایف صندوق، منابع و مصارف 
صندوق، وظایف هیــأت امناء، هیأت عامل و 

سایر موارد به تصویب رسیده است.
  موافقت دولت با لایحــه اصلاح ماده )۲۷( 
قانون احکام دائمی برنامه های توسعه کشور 
درخصوص تجدید سازمان و ساختار ستاد آب 

کشور
هیئت وزیران به منظــور تعیین تکلیف حکم 
منــدرج در تبصره )۲( بند )الــف( ماده )۲۷( 
قانون احکام دائمی برنامه های توسعه کشور 
موضوع تجدید ســازمان و ســاختار ستاد آب 
کشــور، با لایحه اصلاح ماده قانونی یاد شده 

موافقت کرد.
براســاس لایحه اصلاحی مذکور، وزارت نیرو 
مکلف اســت به  منظور مدیریت جامع )به  هم  
پیوسته( و توســعه پایدار منابع آب در کشور، 
تشکیلات ستاد آب کشور را از طریق شورای 
عالی آب، بــر مبنای حوضه های آبریز اصلی 

تجدید سازمان نماید.
همچنین به موجب این اصلاحیه، تکلیف مقرر 
در بند )الف( مــاده )۲۷( قانون احکام دائمی 
برنامه های توســعه کشــور مبنی بر تهیه و 
تصویب آیین نامه اجرایــی این بند از قانون، 

حذف شد.

باخبر باشید

خودرو در بازار ارزان تر شد
بررسی قیمت انواع پرتیراژهای خودروســازان در بازار نشان می دهد با توجه به اینکه فروشنده در بازار 
بسیار و خریدار کم است، همچنان دلالان و فروشندگان )دارندگان خودرو( مجبور هستند خودروهای در 
ید خود را با قیمت های پایین تر قیمت گذاری کنند؛ براین اساس قیمت خودروها در بازار امروز )یکشنبه( 
نسبت به دقیقا یک هفته گذشته با کاهش یک تا هشت میلیون تومانی روبرو شده است؛ قیمت برخی 

خودروها اما تغییر نداشته و مواردی محدود افزایش در حد دو میلیون تومانی داشته اند.
با توجه به نوســانات کاهشــی نرخ ارز در بازارهای داخلی، بازار خودرو نیز آرام و منطقی پیش می رود. 
طبیعتا با کاهش نرخ ارز افرادی که قصد خرید خودرو دارند، چنانچه قید فوریت نداشته باشند، برای خرید 
خودرو تا کاهش بیشــتر قیمت ها دست نگه می دارند؛ بنابراین طبق روال در این شرایط خریدار در بازار 

کم و فروشنده بیشتر می شود.
از سوی دیگر دارندگان خودرو، از ترس ریزش بیشتر قیمت ها )باتوجه به اینکه بعضا دلالان خودروها را 
با قیمت های بالاتر خریداری کرده ( تمایل دارند، خودروهای در اختیار زودتر به فروش برسانند؛ بنابراین 

حاضرند با سود کمتر خودرو را عرضه کنند.
براین اســاس بررســی و مقایســه قیمت انواع خودروهای پرتیراژ و پرتقاضای داخلــی در بازار امروز 
)یکشــنبه/۲۴ بهمن ماه( نسبت به درســت یک هفته پیش )یکشنبه/1۷ بهمن ماه( نشان می دهد که 
اکثریت محصولات ایران خودرو و ســایپا در بازار با افت یک تا پنــج میلیون تومانی و پژو ۲۷ دنده ای 

ایران خودرو با افت هشت میلیون تومانی روبرو شده اند. 
در میان قیمت برخی خودروها همچون پژو پارس، راناپلاس، دناپلاس توربو دنده ای، سمند LX و تیبا 

تغییر قیمتی در این یک هفته نداشته و ثبات قیمتی خودرو را حفظ کرده اند.
در مقابل اما تعداد محدودی از خودروها با کمی افزایش قیمت روبرو شده اند؛ بطور مثال پژو V8 ۲0۶ یا 

دنا معمولی یک میلیون تومان نسبت به هفته گذشته گران تر قیمت گذاری شده است.

  افتتاح حساب در بانک ها غیرحضوری شد
طبق اعلام مدیر روابط عمومی بانک مرکزی، با مصوبه امروز شــورای عالی مبارزه با پولشویی، امکان 
افتتاح حساب غیرحضوری برای بانک ها فراهم شده است.مصطفی قمری وفا در پیام توئیتری نوشت:  با 
مصوبه امروز »شورای عالی مبارزه با پولشویی«، عملا امکان افتتاح حساب غیرحضوری برای بانک ها 
فراهم شد.بانک مرکزی با اجرای طرح  شمولیت مالی به دنبال ایجاد خدمات بانکی آسان  و ارزان به  مردم 

است؛ از  افتتاح حساب و  اعتبارسنجی تا دریافت وثایق بانکی و امضا الکترونیکی.
همچنین، وزیر اقتصاد اعلام کرد که از امروز بانک ها و موسســات اعتباری مجاز خواهند بود که تمام 

خدمات پایه ای خود را به صورت برخط انجام دهند و نیازی به حضور مشتریان نخواهد بود.
وی افزود: بدین ترتیب، خدمات پایه ای بانکی که پرکاربردترین آن افتتاح حســاب اســت بدون نیاز به 
حضور مشتریان در بانک امکان پذیر می شود. این خدمات از طرق مختلف از جمله شناخت بیومتریک، 
امضای دیجیتال و روش های از این دست تسهیل می شود.طبق گفته خاندوزی، براساس اطلاعاتی که 
به وزارت اقتصاد رسیده این است که تاکنون بانک های آینده، رسالت و ملی این امکان را فراهم کرده اند.

  بازپرداخت وام های قرض الحسنه
 ۵ ساله شد

شورای پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزی مبنی بر افزایش سقف دوره بازپرداخت تسهیلات قرض 
الحسنه ضروری از 3۶ ماه به ۶0 ماه موافقت کرد.

بانک مرکزی اعلام کرد: شــورای پول و اعتبار در جلســه مورخ  1۹ بهمــن 1۴00 دوره بازپرداخت 
تسهیلات قرض الحسنه ضروری را تا پنج سال افزایش داد. 

پیش از این شــورای پول و اعتبار در مردادماه ســال جاری با افزایش ســقف تسهیلات قرض الحسنه 
ضروری و عادی بانک ها و بانک های قرض الحسنه تا مبلغ پانصد )500( میلیون ریال موافقت کرده بود.

  کدام بانک ها وام خرید خودرو می دهند؟ 
با افزایش قیمت خودرو طی چند ســال گذشته، افراد برای خرید خودرو بیش از گذشته نیازمند دریافت 

تسهیلات بانکی هستند؛ اما کدام بانک ها، وام خرید خودرو دارند؟
برخلاف گذشته تقریبا هیچ یک از بانک های ایران تسهیلات مستقل خرید خودرو ندارند اما به مشتریان 
خود پیشنهاد می کنند انواع دیگری از وام خرید کالا یا تعمیرات را به جای تسهیلات خودرو دریافت کنند 

که البته شرایط شان برای پرداخت این وام ها متفاوت است.
وام خودرو با سه ضامن

گزارش میدانی اقتصاد آنلاین حاکی از آن اســت که موسسه اعتباری ملل تسهیلات اختصاصی برای 
خرید خودرو ندارد اما به مشتریان خود توضیح می دهد که با شرایطی خاص می توانند وام خرید کالا 

بگیرند و با آن خودرو بخرند.
کارمند بخش تســهیلات موسسه اعتباری ملل توضیح می دهد که این بانک پنج برابر سپرده به شما 
وام می دهد. برای مثال شما با ۲0 میلیون تومان سپرده می توانید 100 میلیون تومان وام دریافت کنید.
برای پرداخت این وام مشتریان باید به مدت حداقل یکسال در این موسسه بانکی سپرده گذاری کنند 
تا پس از آن بتوانند وام بگیرند و البته برای دریافت وام 50 میلیون تومانی به دو ضامن و برای وام 100 
میلیون تومانی به سه ضامن نیاز دارید. حداکثر مدت زمان بازپرداخت وام هم 5 ساله است و از وام گیرنده 

سود 18 درصد دریافت می شود.
۲۰ درصد وام بلوکه می شود

در بانک پاســارگاد هم شما برای دریافت وام باید مشابه موسسه ملل سپرده گذاری کنید و پولتان را تا 
یکسال در بانک بخوابانید تا بتوانید 80 درصد از سپرده ای را که دارید به شکل وام دریافت کنید و البته 
با سود 18 درصد برگردانید.در بانک آینده وام و تسهیلات مستقلی برای خرید خودرو وجود ندارد اما شما 
می توانید با دریافت وام خرید کالا از این بانک برای خود کمک هزینه خرید داشــته باشید البته بانک 
۲0 درصد از وام شما در حسابی مسدود می کند. سقف دریافت وام از این بانک ۷0 میلیون تومان است 
و یازپرداخت سه ســاله دارد. سود بانکی برای وام گیرنده 18 درصد محاسبه می شود.البته بانک آینده 
یک طرح خرید اعتباری و تســهیلاتی با عنوان طراوت برای مشتریان خود دارد. مبلغ اعتبار این طرح 
حداقل ۲0 میلیون تومان و حداکثر 50 میلیون تومان است. این مبلغ در کیف پول اعتباری همراه کارت 
با وضعیت فعال برای مشــتری شارژ می شود.شما برای دریافت این تسهیلات باید واجد شرایط باشید 
یعنی بدهکار بانکی نباشید، وثیقه برای گرو در بانک داشته باشید و از نظر خوش حسابی و اعتبار سنجی 
بررسی شوید. برای این وام هم مشتری باید سود 18 درصدی بپردازد و همچنین چک، سفته و ضامن 

معتبر بر اساس دستوالعمل های مربوطه داشته باشد.
وام خودرو به شرط گردش حساب

در حال حاضر امکان دریافت وام و تســهیلات خودرو از بانک ایران زمین وجود ندارد اما این بانک به 
مشــتریان خود توضیح می دهد که آنها می توانند تا ســقف 100 میلیون تومان وام جعاله یا تعمیرات 
دریافت کنند و با آن خودرو بخرند. نکته بسیار مهمی که برای دریافت وام از این بانک باید به آن توجه 
کنید این است که شما باید شش ماه در این بانک گردش حساب داشته باشید تا وام به شما تعلق بگیرد 
و باید بدانید که مبلغ فوق بر اساس گردش حساب شما مشخص می شود و شما نمی توانید با هر میزان 
گردش حساب درخواست 100 میلیون تومان وام بدهید. در این بانک برای دریافت وام 30 درصد از مبلغ 
وام شــما بدون سود مسدود می شود.همچنین جدا از وثیقه نقدی شما باید ضامن با گواهی کسری از 
حقوق یا سند در رهن برای دریافت وام داشته باشید. سود این بانک 18 درصد است. همچنین بانک ایران 
زمین یک طرح باعنوان فروش اقساطی برای خرید کالا تا 50 میلیون تومان داشت. که دو ضامن برای 

دریافت این وام لازم است همچنین ۲8 تا 30 درصد مبلغ وام در بانک مسدود می شود.
یک سوم حقوق گروی وام خودرو

سقف مبلغ وام در بانک سرمایه ۲00 میلیون تومان است و مقدار وام به حقوق وام گیرنده بستگی دارد. 
این بانک یک ســوم از حقوق مشــتری را برای بازپرداخت وام در نظر می گیرد. شما برای دریافت وام 
به ضامن نیاز دارید یا می توانید به عنوان وثیقه چک بدهید. ســود وام 18 درصد محاســبه می شود و 
بازپرداخت 3 تا 5 ســال است. شما با داشتن جواز کسب نیز می توانید از تسهیلات این بانک برخوردار 
شوید.کارمندان بانک تجارت می گویند که تنها یک وام آسان خرید موجود است. برای دریافت کارت 
آسان خرید باید یک سپرده در بانک تجارت داشته باشید و 80 درصد از سپرده را در کارت آسان خرید 
در اختیار مشتری قرار می دهند که البته به کار خرید خودرو نمی آید.در بانک ملت هم وام خودرو وجود 
ندارد اما به مشتریان وام جعاله اعطا می شود. سود وام در بانک ملت 18 درصد است. میزان وام پرداختی 
هم در این بانک نسبت به رتبه و مستندات درآمدی شما محاسبه می شود. سقف دریافت وام جعاله در 
بانک ملت تا ۲00 میلیون تومان اســت. مبلغ وام در این بانک هم به طور کارت اعتباری هم واریز در 
حساب مشتری پرداخت می شود.سقف پرداخت وام خرید کالا در بانک ملی 50 میلیون تومان با سود 

18 درصد است این بانک هیچ گونه تسهیلات مستقلی برای خرید خودرو ندارد.

خبر

دارو به سرنوشت خودرو دچار می شود؟
رییس ســازمان غذا و دارو چالش های ارزی 
را علت برخی کمبودهای دارویی در کشــور 
خواند و با بیان اینکه حــدود ۲ میلیارد دلار 
برای تامیــن دارو و تجهیزات پزشــکی در 
سال 1۴00 در اختیار داشــتیم که این مبلغ 
در شــش ماه اول امســال به اتمام رسید و 
باعث مشــکلاتی در پایدار دارو در شش ماه 
دوم شــد، گفت: امیدواریم با دخالت رییس 
جمهــور و اختصاص ۷00 میلیون دلاری که 
در ماه گذشــته اتفاق افتاد، بتوانیم به سرعت 

تامین های اساسی را انجام دهیم.
دکتــر دارایی در نشســت خبــری وزارت 
بهداشــت که بــه صورت ویدیوکنفرانســی 
برگزار شــد، ضمــن تبریک ایــام پیروزی 
انقلاب اســلامی، گفت: ما در شرایطی قرار 
داریــم که افتخــار می کنیــم در حوزه های 
مختلف فناوری و دانش که مورد نیاز پیشرف 
کشور در عرصه های مختلف بوده، توانستیم 
پیشرفت های بسیاری خوبی را داشته باشیم. 
از  حــوزه کالاهــای ســلامت محور، یکی 
حوزه های بســیار مهم در جمهوری اسلامی 
اســت و ســازمان غذا و دارو متولی حفظ و 
صیانت از ســلامت کالاهای سلامت محور 
در کشــور اعم از دارو، تجهیزات پزشــکی، 
داروهای طبیعی، سنتی، طبی، مکمل ها، غذا 

و... است.
صرفه جویی ارزی ۲ میلیارد دلاری از محل 

تولید داروهای زیست فناوری
وی افزود: ما در چهل و ســومین ســالروز 
پیــروزی انقلاب اســلامی خرســندیم که 
می توانیــم ۹۷ درصــد از داروهای مورد نیاز 
کشــور را تامین کنیم. این در حالی اســت 
کــه ظرفیت کارخانه های داروســازی ما دو 
برابــر این عدد اســت و آن هــا می توانند با 
تولیدات شان  مناســب،  سیاست گذاری های 
را افزایش داده و بــا تامین پایدار نیاز داخلی 
بتوانند راهگشای بازارهای صادراتی باشند که 
باید برنامه مشــخص و متقن برای این اقدام 
داشــته باشــیم.دارایی ادامه داد: ما در چهل 
افتخار  انقلاب می توانیم  و سومین ســالروز 
کنیم که در حوزه زیست فناوری و داروهای 
بایوتکنولوژی به پیشــرفت های قابل قبولی 
رسیدیم و جزو چهار کشور اول آسیا در تولید 
این داروها هســتیم. با تولید داروهای زیست 
فناوری در کشور هم نیاز بیماران خودمان را 
که عمدتا برای بیماران صعب العلاج و خاص 
است، تامین مطمئن و پایدار کردیم و هم ۲ 
میلیارد دلار صرفه جویی ارزی در این زمینه 

داشته ایم. حفظ این زیرساخت ها برای ارتقاء 
سلامت مردم برایمان بسیار مهم است.

علت بروز مشکلاتی برای تامین دارو در 
شش ماهه دوم امسال

دارایی ادامه داد: در ســال های اخیر شــاهد 
افت و خیزهای مختلفی در صنعت دارو و در 
تامین و تهیه تجهیزات و ملزومات پزشــکی 
و... بودیــم که به یکســری سیاســت های 
ارزی بازمی گردد کــه در دولت قبل برایش 
برنامه ریزی شده بود. صنعت دارو و تجهیزات 
پزشکی ما نیازمند تهیه نهاده ها و موارد اولیه 
خود است که بتواند آن ها را از خارج از کشور 
تهیه کند. در سال 13۹۷ حدود ۴ میلیارد دلار 
نیاز ارزی مان بوده کــه بتوانیم این منابع را 
تامین کنیم. به دلیل سیاست هایی که اعمال 
شد، این رقم به صورت بسیار شدیدی کاهش 
یافت؛ به طوری که در یکســال گذشــته به 
دلیل مصوبه ای که ســال گذشته در مجلس  
شورای اسلامی گذرانده شد، حدود ۲ میلیارد 
دلار برای تامین دارو و تجهیزات پزشــکی 
در ســال 1۴00 در اختیار داشــتیم که این 
مبلغ در شــش ماه اول امسال به اتمام رسید 
و باعث شــد که مشــکلاتی در زمینه تامین 
پایدار دارو در شش ماه دوم امسال ایجاد شود 
که با دخالت رییس جمهور و اختصاص ۷00 
میلیون دلاری که در ماه گذشته اتفاق افتاد، 
بتوانیم به سرعت تامین های اساسی را انجام 

دهیم و مدیریت کنیم.
چالش های ارزی؛ علت تاخیر در تامین 

دارو
وی ادامــه داد: امیدواریــم این پشــتیبانی 
همچنــان ادامــه یابــد و تــا پایان ســال 
کمبودهایمــان را به حداقل برســانیم. این 
دوگانگی کمبود و قیمت یکی از نقاط ضعف 
این سیســتم ارزی اســت که بــرای دارو و 
تجهیزات پزشکی در نظر گرفته شده؛ چراکه 
در چند سال گذشته شاهد بودیم که به دلیل 
مشکلات ارزی که وجود داشته این مبلغ نه 
به موقع، نــه به اندازه و نه از نوع مناســب 
ارز در اختیار ســازمان غــذا و دارو و وزارت 
بهداشت قرار نگرفته که باعث شده مقداری 
در تامین دارو دچار مشکل شویم و کندی و 

تاخیر اتفاق افتد.
لزوم حذف انحصار در صنعت دارویی 

کشور
دارایی با بیان اینکه اتفاقی که طی سه سال 
قبل افتاد و منجر به اختلال در رشد و پویایی 
صنایع دارویی کشور شد، بسته شدن فهرست 

دارویی کشــور بــود، گفت: این فهرســت 
اکنــون با اولویت شــرکت های دانش بنیان 
و شــرکت هایی که در حوزه زیست فناوری 
فعالیت می کنند باز شده است. این نویدبخش 
این است که پویایی لازم را به صنعت دارویی 
بدهیم تا هم صنعت رشد کند و هم بازارهای 
جدید را باز کنیم. باید انحصار را هم برداریم.
تراز تجارت دارویی ایران؛ منفیِ نامطلوب

وی ادامه داد: مشکلات ارزی دست و پای ما 
را می تواند ببندد. تراز تجارت دارویی مان به 
نحو نامطلوبی منفی است. درحالی که نزدیک 
بــه ۲.5 میلیارد دلار مصرف ارزی برای دارو 
داریم، کمتر از ۷0 میلیون دلار صادرات دارو 
داریم کــه علت اصلــی آن محدودیت های 
ارزی است که ایجاد شده است. اگر بخواهیم 
به ســمت تولید دارو با کیفیــت قابل قبول 
رویــم، یکی از شــاخص های مهم داروی با 
کیفیت، توان صادراتی شرکت های ما خواهد 
بود. بنابراین بایــد بازارهای صادراتی را هم 

فعال کنیم.
و اما تولید واکسن کرونا در کشور

دارایی در ادامه درباره وضعیت تولید واکسن 
کرونا در کشور، گفت: وقتی که کرونا در دنیا 
فراگیر شــد و مشخص شد که با بیماری سر 
و کار داریــم که به ایــن زودی خیال رفتن 
از زندگی مــردم را نــدارد، تمهیداتی اتفاق 
افتاد کــه یکی از آن ها واکسیناســیون بود. 
کووید1۹ با درمان هــای معمول خیلی قابل 
کنترل نیست و حتما باید ایمنی جمعی مردم 
را بــالا برد. بنابراین سیاســت اصلی تهیه و 
تولید واکســن بود. اگر منتظــر می ماندیم تا 
این اتفــاق در خارج از مرزها رخ دهد و ما از 
مشتری های پشت صف این واکسن باشیم، 
حتما اتفاقات ناگــواری رخ می داد، همانطور 
که در ســال گذشــته افتاد و آنها به راحتی 
تولید  اختیار ما نمی گذاشــتند.  واکســن در 
واکسن در شرکت های تولیدکننده ما اعم از 
خصوصــی و دولتی افتاد و حمایت دولت هم 
اتفاق افتاد. در دولت سیزدهم تصمیم بر این 
شد که در کنار تولید داخلی بتوانیم واردات را 
هم به این حوزه اضافه کنیم و این فتح بابی 
شد تا علاوه بر تامین واکسن های مورد نیاز 
کشــورمان بتوانیم تولیدکنندگان را هم رشد 

دهیم. توانستیم مردم را ایمن کنیم.
ارز دارو حذف می شود؟

وی در پاســخ به ســوال دیگر ایسنا، درباره 
آخرین برنامه ها درباره حــذف ارز ترجیحی 
دارو نیــز اظهار کرد: ســازمان غــذا و دارو 

و وزارت بهداشــت موظــف بــه اجرای هر 
تصمیمی هســتند که در دولــت و مجلس 
گرفتــه شــود. ما بــرای شــرایط مختلف 
برنامه هــای مختلفی تدویــن کردیم که چه 
این ارز در اول زنجیره تخصیص یابد چه به 
صورت حمایت بیمه ای که بسیار مطلوب ما 
اســت، در اختیار مصرف کننده و بیماران قرار 
بگیرد، برایش برنامه های مختلفی داریم که 
اجرا کنیم. مســاله ای که در هر دو صورت 
بسیار مهم اســت، در اختیار قرار دادن منابع 
چه ریالی و چه ارزی به موقع، مناســب و به 
میزان کافی اســت که ضامن عدم کمبود و 
مشــکلات قیمتی خواهد بود. اگر ارز مناسب 
هم داشته باشید اما به موقع اختصاص ندهید، 
در زنجیــره تامین کندی و اختــلال ایجاد 
می شــود و حتما مشــکلات کمبود و قیمت 
هم به آن اضافه می شود. بنابراین اختصاص 
دادن و مناســب اختصاص دادن و به اندازه 
کافی بــودن ارز از الزامات تامیــن پایدار و 

مناسب دارو برای یکسال آینده خواهد بود.
انحرافات ارزی دارو؛ از فاکتورهای جعلی 

تا بیش نمایی
دارایی همچنین در پاســخ به سوالی درباره 
انحــراف ارز دارو و تخلفــات احتمالــی نیز 
گفــت: زمانیکه ارزی را با ایــن مبلغ پایین 
اختصاص می دهید، خیلی ها به طمع می افتند 
که بیشترین سوء بهره برداری را از آن انجام 
دهنــد. به شــکل های مختلف ایــن اتفاق 
می افتــد. از فاکتورهای جعلی یا بیش نمایی 
که انجام می دهند تا ســایر روش ها. درباره 
محصــولات نهایی ممکن اســت این بیش 
نمایی اتفاق بیفتــد و آن محصول با قیمت 
بالاتــر از آنچه که در دنیا وجــود دارد، وارد 
شــود. درباره مواد اولیه هم ممکن است مواد 
اولیــه با ارز ۴۲00 تومانی وارد شــود، اما با 
قیمت هــای بازار آزاد بــه تولیدکننده داخلی 
برسد که این هم منجر به مشکلاتی در زمینه 
قیمت نهایی فرآورده می شود. این تخفات به 
جد بررسی شــده و به مراجع نظارتی ارسال 
شده و به زودی هم به مراجع قضایی تحویل 
داده می شود که برخورد لازم با این انحرافات 

انجام شود.
نمی خواهیم داروی ایرانی به سرنوشت 

خودرو دچار شود
دارایی دربــاره ایجاد رقابت بــرای افزایش 
کیفیت داروهای تولید داخلی، گفت: ما اصلا 
دوســت نداریم که داروی ما به سرنوشــت 
خودرو بدل شود. هرچند این خطر وجود دارد. 

این زمینه مناســب نیست.  انحصارگری در 
تولید خیلی خوب اســت، امــا نه تولیدی که 
واقعی نباشــد و عمق نداشته باشد. در حوزه 
تجهیزات پزشــکی عمق برایمان مهم است 
و مونتاژ و بســته بندی را اصلا تولید حساب 
نکرده و واردات می دانیم. در زمینه مواد اولیه 
دارویی هم برایمان مهم است زیرا در کیفیت 
داروی نهایی موثر است. بنابراین اگر ببینیم 
خطری متوجه کیفیت داروی داخلی اســت، 
حتما در این زمینه هیــچ محدودیتی نداریم 
و شــرکت ها می توانند از مواد اولیه باکیفیت 
اســتفاده کنند. در این زمینه هیچ انحصاری 
را نمی پذیریــم. در آینده نزدیک که در حوزه 
صادرات و تجهیزات پزشکی وارد می شویم، 

کیفیت دارویمان بسیار مهم است.
دارایی درباره مطالبات شرکت های تجهیزات 
پزشــکی، گفت: مطالبات دانشگاه های علوم 
پزشــکی و شــرکت ها در یکســال گذشته 
مخصوصــا ب دلیل اینکه با چند پیک کرونا 
مواجــه بودیــم، افزایش یافته اســت، اما با 
دســتوراتی که رییس جمهور داده و پیگیری 
وزارت بهداشت، در روزهای آینده این اتفاق 
رخ داده و مطالبات قبل از سال جدید پرداخت 
می شــود. یکی از مهم تریــن حوزه های ما 
تجهیزات و ملزومات پزشکی اعم از مصرفی 
و سرمایه ای است. در حوزه دارو ۲.5 میلیارد 
دلار نیــاز ارزی داریــم و در حوزه تجهیزات 
و ملزومات پزشــکی حدود 1.5 میلیارد دلار 
نیــاز ارزی داریم کــه 500 میلیون دلارش 
فقــط برای تجهیزات و دســتگاه هایی مانند 
تصویربرداری اســت و حــدود 800 میلیون 
دلار هم در داخل تولید می شود. حدود ۷800 
کالای مختلف داریم که از این ها 3۶0 هزار 
قلم IRC تولید شــده اســت. حدود 1000 
تولیدکننده داخلی و 1000 تولیدکننده ماسک 
در کشــور داریم و ۲000 واردکننده و ۲000 
شرکت پخش داریم. در سامانه IMED حدود 
100 هزار محصول داریم که با قیمت گذاری 

مشخص شده و کنترل و ردیابی می کنیم.
رییس ســازمان غذا و دارو در بخش پایانی 
صحبت هایش در پاسخ به سوالی درباره تولید 
واکســن آنفلوآنزا نیز گفت: یکی از افتخارات 
ما این اســت که شــرکت های دانش بنیان 
توانســتند واکســن آنفلوآنزا را با روش های 
خــوب تولید کنند که افتخار بزرگی اســت. 
ما تمــام تلاش مان را بــرای حمایت از این 
شــرکت ها خواهیم کــرد و در بحث خرید و 

توزیع آن هم کمک خواهیم کرد.
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 صدور احکام معلمان حق التدریس
 تاپایان سال

وزیر آموزش وپــرورش از پیگیری صدور 
احکام و أخذ کــد کارمندی معلمان حق 
التدریس خبر داد و گفت: کار در دســت 
پیگیری اســت و قاعدتاً یوســف نوری 
در حاشــیه مراســم افتتاحیه آزادسازی 
مجموعه های ورزشــی آموزش وپرورش 
با رویکــرد خانواده محوری و برنامه های 
تربیتی و ورزشی که در  مجموعه ورزشی 
شــهید چمران تهران برگزار شــد گفت: 

در آســتانه ولادت مقتدای ورزشــکاران و پهلوانان آقا امیرالمؤمنین)ع( توفیق شــد که امروز 
شاهد آزادسازی فضاهای ورزشی برای انجام فعالیت های رایگان فرزندان یا والدین آنها یعنی 
خانواده ها در روزهای پنجشنبه و جمعه باشیم.وی افزود: این مهم در راستای اصل سوم قانون 
اساسی مبنی بر تربیت بدنی رایگان و همچنین اسناد فرادستی و سیاست های کلی سند تحول 
بنیادین در آموزش وپرورش طراحی و اجرایی شده است.وزیر آموزش وپرورش با اشاره به اینکه 
در صدد تحقق اهداف تربیتی نیز هستیم گفت: رکن اول تربیت، خانواده است و هرچه ارتباط 
میان خانواده و فرزند و همین طور خانواده با آموزش وپرورش را بیشــتر کنیم در نیل به اهداف 

تربیتی مان موفق تر خواهیم بود.باید در آینده نزدیک و تا پایان سال احکامشان صادر شود.
وی بر ضرورت خروج نظام آموزش و پرورش از نظام تربیت تک ساحتی به سوی نظام تربیت 
چند ســاحتی عنوان کرد: یکی از مهم ترین ساحت های تربیتی، ساحت تربیت زیستی و بدنی 
اســت. حدود ۴000 فضای ورزشــی داریم که در گام اول 1000 فضای ورزشی در روزهای 
آخــر هفته میزبان دانش آموزان و خانواده آنها خواهند بــود؛ به این ترتیب که دانش آموزان 
دختر همراه مادرانشان در روزهای پنج شنبه و دانش آموزان پسر همراه پدرانشان در روزهای 
جمعه می توانند به صورت رایگان از اماکن ورزشی وزارتخانه استفاده کنند.نوری ادامه داد: در 
گام های بعدی علاوه بر آماده سازی سایر اماکن به سمت اماکن فرهنگی و هنری نیز خواهیم 
رفت؛ 1000 کانون فرهنگی، 1000 کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان و 30۴ اردوگاه 
فرهنگی تربیتی داریم که زمینه هایی برای طراحی برنامه های فرهنگی هنری در راستای سند 
تحــول بنیادین و نیاز دانش آموزان و خانواده ها دارنــد. مکلفیم 10 تا ۲0 درصد فعالیت های 
درســی را بیرون از مدرســه انجام دهیم که این برنامه می تواند شروع خوبی باشد. همچنین 

اقدامی در راستای شعار دولت یعنی مردمی سازی آموزش وپرورش است.

  تفویض اختیارات حوزه گردشگری به 
ادارات کل استانی

معاون گردشگری وزارت میراث فرهنگی، 
مــوارد  صنایع دســتی  و  گردشــگری 
تفویض شده حوزه گردشگری را به ادارات 

کل استانی اعلام کرد.
علی اصغر  امــروز،  گــزارش صبــح  به 
شــالبافیان، در همایش »تفویض اختیار 
به مدیران اســتانی« در سالن آمفی تئاتر 
با حضور وزیر میراث فرهنگی،  وزارتخانه 
گردشــگری و صنایع دســتی، معاونان و 

مدیران کل استانی و ستادی برگزار شد، مفاهمه مشترک، تفویض و نظارت را به عنوان نکات 
اصلــی در زمینه اجرای تفویض اختیار بیان کرد و از برگزاری کمیســیون های درجه بندی و 
صدور گواهینامه کیفیت خدمات گردشگری، صدور کارت راهنمایان، فرایند ثبت شرکت های 
گردشــگری، تأیید محل دفاتر خدمات مسافرتی و گردشگری، موافقت یا مخالفت اولیه برای 
امکان تغییر کاربری اراضی گردشــگری به کاربری غیــر و تمدید نوبت دوم موافقت اصولی 

تأسیسات گردشگری به عنوان موارد تفویض شده به ادارات کل استانی نام برد.
وی همچنین درباره ســفرهای نوروزی، افزود: ستادهای استانی سفر در اغلب استان ها شکل 
گرفته اســت و وزارت کشــور نیز دغدغه جدی در این باره دارد. همچنین جلسه ای با معاون 
اقتصادی وزارت کشور داشته ایم و با معاونان عمرانی وزارت کشور نیز جلسه ای خواهیم داشت.

  مرد درخت دزد دستگیر شد
فرمانده انتظامی ویژه شهرســتان ری از دستگیری سارق درختان این محدوده و نیز بازداشت 
فردی که تحت عنوان مامور پلیس اقدام به اخاذی از اتباع یکی از کشــورهای همسایه کرده 
بود، خبر داد.سرهنگ دوستعلی جلیلیان در گفت وگو با ایسنا دراین باره گفت: به دنبال سرقت 
چندین اصله درخت در محدوده گلحصار شهر ری، رسیدگی به موضوع در دستورکار ماموران 
پلیس شهرســتان ری قرار گرفت و تیمی از ماموران کلانتری حضرت عبدالعظیم رسیدگی به 
موضوع را در دستورکار خود قرار دادند.  وی ادامه داد: ماموران کلانتری با رصدهای میدانی و 
بررسی جرائم با پوشش محل های جرم خیز سرانجام موفق شدند که سارق را درحال سرقت 

درختان مشاهده کنند که بلافاصله نسبت به دستگیری این فرد اقدام کردند.  
جلیلیــان با بیــان اینکه این فرد 10 اصله درخت را قطع کــرده و یک اره برقی نیز به همراه 

داشت، گفت: متهم در جریان بازجویی ها به جرم خود اعتراف کرد.  
دستگیری مامور قلابی

فرمانده انتظامی ویژه شهرســتان ری همچنین از دستگیری یک مامور قلابی در این منطقه 
خبر داد و گفت: این فرد تحت عنوان مامور اقدام به ســرقت از اتباع کشورهای همسایه کرده 

بود که از سوی ماموران مورد شناسایی قرار گرفته و دستگیر شد.
وی ادامه داد: پس از دســتگیری متهم هویت وی مورد بررســی قرار گرفت که در جریان آن 
مشخص شد این فرد سابقه دار بوده و تاکنون نیز از سه نفر از اتباع یکی از کشورهای همسایه 

اخاذی و سرقت کرده بود.

خبر

سهمیه کنکور عادلانه یا بی عدالتی؟

سهمیه های کنکور در هاله ای از ابهام
وحید حاج سعیدی 

بیــش از چند دهه از وعــده تعیین تکلیف 
ســهمیه های کنکور می گذرد اما طولانی 
شدن این پروسه و عدم هماهنگی بین نهاد 
های مختلف ، تعییــن تکلیف جدی و غیر 
نمایشــی این پرونده را در هاله ای از ابهام 
فرو برده است تا جایی که به نظر می رسد 
عزمی برای ســاماندهی این سهمیه ها در 

مسئولان وجود ندارد.
موضوع اختصاص ســهمیه های کنکور به 
برخــی از داوطلبان ورود به دانشــگاه های 
دولتی به یکی از چالش های اصلی کنکور 
و عرصه رقابت داوطلبان ورود به دانشگاه ها 
و موسســات آموزش عالی تبدیل شــده و 
اعتراض ســایر داوطلبان را به همراه داشته 

است.
هر چند اعتراض به این موضوع مسبوق به 
سابقه است و طی سال های اخیر برخی از 
داوطلبان با برگزاری تجمعات اعتراضی در 
مقابل وزارت علوم و مجلس با تبعیض آمیز 
خواندن قوانین مربوط به سهمیه ها، اصلاح 

این قوانین را خواستار شده اند.
تبعیض و مغایر با عدالت آموزشی

بسیاری از داوطلبان و حتی برخی مسئولان 
آموزش عالی اعمال سهمیه در آزمون ها را 

نوعــی تبعیض و مغایر با عدالت آموزشــی 
در کشــور می دانند و کارشناســان بر این 
باور هســتند کــه اعمال ســهمیه تبعات 
جبران ناپذیری دارد. چرا که در گام اول مانع 
از حضور عده ای که دارای شایســتگی های 
علمی لازم هســتند در دانشگاه های معتبر 
می شــود و از ســوی دیگر عده ای بدون 
اینکه شایســتگی های علمی لازم را داشته 
باشند، وارد کلاس های درس دانشگاه شده 
و در نتیجــه آن اعتماد به نفس و توانمندی 
لازم را در عرصه علمی در خود نمی بینند و 
حتی در مواقعی شاهد انصراف این افراد از 
دانشــگاه به دلیل نداشتن توانایی علمی در 

ادامه تحصیل هستیم. 
صلاحیت علمی صحت ندارد؟

بــا این وجود عــده ای بر ایــن باورند که 
موضوع نداشــتن صلاحیت علمی استفاده 
کنندگان از ســهیمه ها صحــت ندارد چرا 
کــه آنها باید حتمــاً ۷0 درصد نمره علمی 
آخرین فرد پذیرفته شــده در آن رشــته را 
کسب کنند. اما واقعیت اینجاست کسر٪30 
از نمره علمی، عملا داوطلب استفاده کننده 
از سهمیه را با نفرات متوسط یا حتی نفرات 
ضعیف کنکور در یک تــراز قرار می دهد! 
بــه طور مثال یک داوطلــب عادی با نمره 

کل ۹000 در رشته پزشــکی بین الملل یا 
آزاد پذیرفته می شود ولی با کسر 30 درصد 
نمره علمی، فرد دارای سهمیه با نمره علمی 
۶300 در همان رشته پزشکی بین الملل یا 

آزاد پذیرفته می شود!
سو استفاده از سهمیه

این در حالی اســت که افراد عادی با نمره 
علمی ۶300 حتی مجاز به انتخاب رشــته 
در دانشــگاه فرهنگیان نیز نمی باشند ولی 
با داشتن سهمیه می توان با همین نمره در 
رشته پزشــکی ادامه تحصیل داد! ) قبولی 
در دانشــگاه فرهنگیان به ترازی در حدود 
8000 نیاز دارد و با نمره ۶300 حتی فرد به 

مصاحبه هم دعوت نخواهد شد.(
البته این همه ماجرا نیســت و سوء استفاده 
برخی افــراد هر چنــد اندک از ســهمیه 
رزمندگان با ازدواج با همسران شهید و یا به 
عقد جانباز درآمدن به منظور قبولی در رشته 
های پزشــکی و خاص از دیگر مشکلاتی 

است که اخیراً شاهد آن هستیم. 
هر چند در سال های اخیر اقداماتی برای رفع 
این مشکل صورت گرفت تا جایی  که سال 
۹8 مسئولان  مصمم به اصلاح این قانون 
شــدند؛ به طوری که اتفاق نظر در اصلاح 
ســهمیه ورود به دانشــگاه ها بعد از تبدیل 

شــدن آن به عنوان م طالبه جدی جامعه، 
موجب شد مســئولان آموزش عالی کشور 
با مشــورت گرفتن از روسای دانشگاه ها و 
دیدگاه هــای مختلف، لایحه  لحاظ کردن 
»ســاماندهی ســهمیه های ورود به مقاطع 
مختلــف آموزش عالــی« را بعد از امضای 
رئیس ســازمان ســنجش آموزش کشور و 
وزرای علوم و بهداشــت به منظور تصویب 

تقدیم دولت کنند.
دبیر شــورای عالــی انقــلاب فرهنگی با 
تأکید بــر این نکته کــه مصوبات مجلس 
شــورای اســلامی بعــد از ورود شــورای 
عالی انقلاب فرهنگی بــه موضوع کنکور 
بوده اســت، تصریــح کرد: مقــام معظم 
اینچنینی  مــوارد  در  رهبری)مدظله  العالی( 
قاعده  ای دارند که براســاس آن در مواردی 
که شــورای عالی انقلاب فرهنگی متقدم 
است، مجلس شورای اسلامی وارد موضوع 
نشــود و همچنین در مــواردی که مجلس 
شورای اســلامی متقدم بوده است، شورای 

عالی انقلاب فرهنگی ورود نکند.
وی تصریح کرد: از این منظر، شورای عالی 
انقــلاب فرهنگی می  تواند رأســاً پیرامون 
مسئله سهمیه های کنکور ورود داشته باشد 
و درخصوص کلیت سهمیه  ها تصمیم  گیری 

کند.
دکتر عاملی افزود: با گذشــت بیش از سی 
سال از پایان جنگ تحمیلی، جامعه آماری 
ایثارگران و رزمندگان کاهش داشــته است  
و لــذا با کاهــش جمعیت ثبت  نــام کننده 
ســهمیه  های مذکور، درصد شمول سهمیه 

نیز بایستی متناسب سازی شود.
حذف یا مهندسی سهمیه ها

به هــر روی داوطلبان کنکور بر این باورند 
که حذف ســهیمه ها یا مهندســی کردن 
سهمیه ها بر اســاس عدالت آموزشی و در 
نظر گرفتن جمیع شــرایط، می تواند علاوه 
بر ایجاد و گســترش بستر عدالت آموزشی 
در کشور، باعث ایجاد انگیزه در داوطلبان و 
پویایی در نســل جوان و جویای نام خواهد 

شد.
در پایان باید اشــاره داشــت از آنجایی که 
یکی از دغدغه های کشــور خروج نخبگان 
از کشــور است و ســاماندهی سهمیه های 
کنکــور می توانــد در پیشــگیری از خروخ 
نخبگان علمی از کشور موثر باشد، جا دارد 
مســئولان شــورای عالی انقلاب فرهنگی 
طرح اختصاص 5 درصد مازاد بر ســهیمه 
به جای  ســهیمه رزمنــدگان را پیگیری و 

اجرایی کنند.

تخریببناهایبنیادشهید،وزارتراه،ناجاووزارتکشوردرحاشیهرودخانهکرج
رئیس کل دادگســتری اســتان البرز گفــت: در ادامه روند 
پرشتاب آزادسازی بستر رودخانه کرج، صبح امروز )شنبه ۲3 
بهمن( ساختمان های متعلق به بنیاد شهید و امور ایثارگران، 

وزارت کشور، وزارت راه و شهرسازی و ناجا تخریب شدند.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، حسین فاضلی هریکندی 
درباره اقدامات دســتگاه قضا بــرای حفاظت از اراضی ملی 
و طبیعــی در حاشــیه رودخانه کرج اظهارداشــت:  با توجه 
بــه تاکید رئیس دســتگاه قضا برای زمانبنــدی در اجرای 
کار آزادســازی اراضی ملی و طبیعــی، دو فاز اجرایی برای 
آزادسازی حاشــیه رودخانه کرج تعیین شــده است. در فاز 
نخست، قرار است از پل حامی کرج تا آبگیر بیلقان به طول 
۴ کیلومتــر و در فاز دوم از آبگیر بیلقان تا ســد امیرکبیر به 
طول 1۶ کیلومتر آزادسازی شــود.وی ادامه داد: مقرر شده 
است کار تخریب ساخت و سازها در حاشیه رودخانه کرج از 
ســاختمان های متعلق به دستگاه های دولتی و نظامی آغاز 
شود و دســتگاه هایی که در حاشــیه رودخانه کرج اقدام به 
ساخت و ســاز کرده بودند، شناسایی شــده اند که در اولین 
اقدام، ســاختمان متعلق به قوه قضاییه تخریب شد.فاضلی 
هریکندی با بیان اینکه تاکنون ساختمان های متعلق به چند 
دستگاه حاکمیتی از جمله قوه قضاییه، محیط زیست، وزارت 
نیرو، کمیته امداد امام خمینی)ره( و وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی تخریب شده اســت، افزود: امروز هم روند تخریب 
ساختمان های متعلق به بنیاد شهید و امور ایثارگران، وزارت 

راه و شهرسازی و وزارت کشــور و ناجا آغاز شد، که با این 
اقدام در مجموع از مســیر 1۶ کیلومتری آبگیر بیلقان تا سد 
امیر کبیر حدود پنج کیلومتر) 30 درصد مســیر( آزادســازی 
می شود و در مراحل بعدی، اقدامات ایمن سازی انجام خواهد 
شد.رئیس کل دادگستری البرز اضافه کرد: تاکنون در مسیر 
چهار کیلومتــری پل حامی تا آبگیر بیلقان ســاختمان های 
متعلق به ســه دســتگاه حاکمیتی و در مسیر 1۶ کیلومتری 

آبگیر بیلقان تا ســد امیرکبیر ســاختمان های متعلق به 15 
دستگاه حاکمیتی و پنج دستگاه نظامی شناسایی شده است. 
در مورد دســتگاه های حاکمیتی سخت گیری بیشتری شده 
و ســاختمان هایی که بعد از ســد امیرکبیر نیز احداث شده، 

شناسایی شده اند تا نسبت به تخریب آنها اقدام شود.
فاضلی هریکندی با بیان اینکه به دســتگاه های حاکمیتی و 
نظامی تا ۲5 بهمن ماه فرصت داده شــده اســت تا نسبت 

به تخلیه ســاختمان ها اقدام کنند، گفــت: بعد از این تاریخ، 
دســتگاه قضا نسبت به دســتگاه هایی که به هشدارها عمل 
نکرده انــد، اعمال قانون می کند.وی با بیــان اینکه به همه 
متصرفان هشــدار های لازم داده شــده است، افزود: بعد از 
تخریب ســاختمان های دســتگاه های حاکمیتی نســبت به 
تخریب ساختمان های متعلق به افراد حقیقی اقدام می شود 
و به افراد حقیقی فرصت دو هفته  داده می شود که داوطلبانه 
نسبت به تخلیه و تخریب ساختمان ها اقدام کنند.رئیس کل 
دادگســتری البرز درباره اقداماتی که قرار اســت در  اراضی 
تصرف شده در حاشیه رودخانه کرج انجام شود، گفت: مقرر 
شده است در اراضی تصرف شــده در حاشیه رودخانه کرج، 
سه اقدام آزاد سازی، ایمن سازی و ساماندهی انجام شود. بعد 
از تخریب ســاختمان ها تا فاصله ای که آب منطقه ای تعیین 
کرده است باید کار ایمن سازی انجام شود.فاضلی هریکندی 
با اشاره به شناسایی نقاطی که امکان ساخت منطقه تفریحی 
برای عموم مــردم وجود دارد، افزود: بــا توجه به مصوبات 
کمیته تخصصی آزاد سازی حاشیه رودخانه کرج، اراضی که 
تاکنــون در فاصله بین پل حامی تا آبگیر بیلقان آزادســازی 
شده اند در اختیار شــهرداری کرج قرار داده شد تا نسبت به 
ســاخت تفرجگاه و استراحتگاه ســاحلی برای عموم مردم 
اقدام شــود.  رئیس کل دادگســتری البرز اضافه کرد: هفته 
آینده کلنگ زنی ســاخت اولین تفرجگاه ساحلی عمومی در 

زمین های آزاد شده در حاشیه رودخانه کرج انجام می شود.

سرداررحیمی:بابانوانموتورسواربهدلیلرانندگی
بدونگواهینامهبرخوردمیشود

معاونشهردارجیرفتبازداشتشد

تاکنـون  اینکـه  بیـان  بـا  بـزرگ  تهـران  پلیـس  رییـس 
هیچگونـه گواهینامـه موتورسـیکلت سـواری بـرای بانوان 
صـادر نشـده اسـت، گفـت: پلیـس بـا بانـوان موتورسـوار 
در پایتخـت بـه عنـوان رانندگی بـدون گواهینامـه برخورد 

کرد. خواهـد 
بـه گـزارش ایرنا از پیلس پایتخت، سـردار حسـین رحیمی 
روز یکشـنبه   در جلسـه توجیهـی طـرح انضبـاط بخشـی 
انضبـاط  طـرح  افـزود:  متخلـف  سـواران  موتورسـیکلت 
بخشـی تردد موتورسـیکلت سـواران از 30 بهمـن در 100 
ایسـتگاه و نقطه از پایتخت  اجرا و موتورسـیکلت سـواران 

متخلـف بـه صـورت سـاعتی توقیف می شـوند.
وی گفـت: رانندگی بانـوان با موتورسـیکلت، عبور از چراغ 
قرمـز، حـرکات مخاطـره آمیـز، حرکـت در جهـت خـلاف 
مسـیر عبـور، عبور از پیـاده رو، عبور از خط ویـژه، تخلفات 
پـلاک شـامل پـلاک مخـدوش، پوشـش پـلاک و فاقـد 
پـلاک، حمـل بارهـای نامتعـارف، موتورسـیکلت سـواران 
فاقـد مـدرک شـامل کارت موتـور بیمه نامـه و گواهی نامه، 

ایجـاد آلودگـی صوتـی و صداهـای ناهنجـار از جملـه این 
اسـت. تخلفات 

رحیمـی ادامـه داد: موضـوع دیگـری کـه پلیـس بـا آن 
برخـورد می کنـد رانندگـی افـراد فاقـد گواهی نامه اسـت؛ 
کسـی کـه گواهی نامه نداشـته باشـد اجـازه ندارد وسـایل 

نقلیـه اعـم از خـودرو و موتورسـیکلت اسـتفاده کنـد.
وی در رابطـه بـا اینکـه چـه برخـوردی بـا ایـن تخلفـات 
انجـام خواهد شـد، گفت: ایـن موتورسـیکلت ها حداقل 1۲ 
سـاعت توقیـف خواهنـد شـد، البتـه فعـلا برنامـه ای برای 
انتقـال آنهـا بـه پارکینـگ نخواهیم داشـت و ایـن توقیف 
سـاعتی خواهـد بـود و راکبـان وسـایل نقلیـه بایـد تعهـد 
بدهنـد کـه دیگـر این جرایـم را تکـرار نکرده و عـلاوه بر 
آن جرایـم رانندگـی معـوق خـود را نیـز در مدتـی معلـوم 

کنند. پرداخـت 
رحیمـی اضافـه کـرد: اگـر پـس از 1۲ سـاعت صاحـب 
موتورسـیکلتی نسـبت بـه ترخیـص آن اقـدام نکنـد بـه 

پارکینـگ منتقـل خواهـد شـد.

دادســتان عمومی و انقــلاب جیرفت از بازداشــت معاون 
شهرداری مرکز این شهرستان که پیشتر سرپرست این نهاد 
نیز بوده به اتهام پولشــویی، اختلاس و اخذ رشوه خبر داد و 
گفت: در این زمینه پنج متهم اعم از پیمانکار و کارچاق کن 

نیز تحت تعقیب قضایی قرار گرفته اند.
به گزارش دادگســتری اســتان کرمان، حســین سلامی 
اظهارداشت: پس از کسب گزارشی از سازمان بازرسی استان 
کرمان در خصوص جرائم اقتصادی در شــهرداری جیرفت، 
بلافاصله رســیدگی به موضوع در دستور کار بازپرس ویژه 
رسیدگی به جرائم اقتصادی در دادسرای عمومی و انقلاب 

این شهرستان قرار گرفت.
این مقام قضایی با اشاره به اینکه معاون شهردار جیرفت با 
قرار بازداشــت موقت در زندان به سر می برد بیان کرد: در 
این پرونده معاون شهردار به اتهام پولشویی، اختلاس، اخذ 
رشــوه و یک کارچاق کن به اتهام مشارکت در پولشویی، 
معاونت در اخذ رشــوه و معاونــت در اختلاس تحت پیگرد 

قانونی قرار گرفته اند. 
ســلامی همچنین اظهارداشت: در این پرونده سه پیمانکار 
به اتهام پرداخت رشوه به کارمند دولت تحت پیگرد قضایی 

قرار گرفته اند. 
وی یادآور شــد: معاون شهردار جیرفت در گذشته در سمت 
سرپرستی شــهرداری نیز حضور داشته و بخش عمده این 

جرایم در آن بازه زمانی رخ داده است.
دادســتان جیرفت با تاکید بر اینکــه تحقیقات تکمیلی در 
این زمینه ادامه دارد اعلام کرد: دســتور قضایی لازم برای 
شناسایی و دستگیری سایر عوامل این شبکه فساد نیز صادر 

شده است.
شهرســتان جیرفت در ۲38 کیلومتری جنوب مرکز استان 

کرمان قرار دارد.

511/5اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی 
و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/۹/۲0 و 
برابـر رای شـماره1۴00۶030۶00۶003۹۷0 هیـات اول موضـوع مـاده یک قانـون مذکور 
مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک تربـت حیدریـه تصرفـات  مالکانـه و بلامعارض 
متقاضـی مرکـز  آمـوزش فنی و حرفه ای به شـماره شناسـه ملی 1۴000۲0۹۷۲۴ نسـبت 
بـه ششـدانگ یـک باب سـاختمان بـه مسـاحت 5۹۶5/50 متر مربـع ) پنج هـزار و نهصد 
وشـصت و پنـج و پنجـاه صـدم مترمربـع( قسـمتی از پلاکــ  ۷۴8 متصـل بـه ۲۹1 فرعی 
از اراضـی برقـی پـلاک ۷  اصلـی دهسـتان اربعـه واقـع در خراسـان رضـوی بخـش یک 
حـوزه ثبـت ملـک تربـت حیدریـه  از مالـک رسـمی متقاضـی محـرز گردیده اسـت. لذا به 
موجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند 
رسـمی و مـاده 13 قانـون آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز 
از طریـق روزنامـه محلـی و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص 
ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی تا 
دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره ثبت محل وقوع ملک تسـلیم و رسـید اخـذ نمایند.  
معتـرض بایـد  ظـرف یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیم دادخواسـت به 
دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهد که 
در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی 
کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگردد یـا معتـرض، گواهـی تقدیم دادخواسـت به 
دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیـت می نماید 
و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضرر به دادگاه نیسـت.* تاریخ انتشـار نوبت اول: 

1۴00/11/۲5. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/1۲/11
سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه
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چهل سال وفاداری به جشنواره تئاتر فجر
رضا صابــری، هنرمنــدی کــه در اولین 
جشــنواره تئاتر فجر حضور داشته، حال در 
چهلمین دوره از این جشــنواره نیز حضور 

دارد.
رضا صابری کارگــردان تئاتر تنها هنرمند 
این دوره از جشنواره است که هم در اولین 
دوره و هم در چهلمین دوره جشنواره تئاتر 

فجر نمایشی را روی صحنه برده است. 
رضا صابری کارگردان تئاتر، با ۷5 سال سن 

به عنوان پیشکسوت تئاتر از دوره اول )135۹( جشنواره تا دوره حاضر )چهلمین دوره( تقریبا 
هر ســال در این رویداد تئاتری همراه جشــنواره بوده است و به نمایندگی از مشهد و استان 

خراسان رضوی در جشنواره شرکت کرده است. 
رضا صابری امســال با نویســندگی و کارگردانی نمایش »پشــت دیوار قدیمی کشتارگاه« 
از مشــهد در جشــنواره حضور دارد. این نمایش امروز در ســالن اصلی تــالار مولوی روی 
صحنه می رود. ســابقه حضور و همراهی صابری با جشنواره تئاتر فجر به دوره اول با نمایش 
»خانــات« باز می گردد و در دوره دوم هم نمایش »مظلوم پنجم« را به صحنه برد و پس از 

آن تقریبا هر سال در جشنواره حضور داشت. 
صابــری در زمینه های مختلف، جوایز متعددی دریافت کرده که از جمله آن ها دریافت جوایز 

بهترین نویسنده، کارگردان و طراح در ادوار مختلف جشنواره تئاتر فجر است. 
این هنرمند در کارنامه هنری خود علاوه بر کارگردانی و بازی در تئاتر چندین و چند تالیف و 
همچنین بازی در آثار سینمایی دارد. از جمله تالیفات رضا صابری می توان به نمایش نامه های 

»عصمت«، »سایه های بلند«، »مظلوم پنجم«، »شنا در آتش« و »عشیق« اشاره کرد. 
این کارگردان پیشکســوت در ســال 138۲ موفق به دریافت گواهی نامه درجه یک هنری از 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی شد. 
چهلمین جشــنواره بین المللی تئاتر فجر تا ۲۶ بهمن به دبیری حســین مسافرآستانه برگزار 

می شود.

آخرین مصوبات شورای پروانه ساخت آثار 
غیرسینمایی

شــورای صدور پروانه ساخت آثار غیرسینمایی با ســاخت ۲ عنوان داستانی بلند و ۲ عنوان 
داستانی کوتاه موافقت کرد.

به گزارش ایرنا، در جلسات اخیر شــورای پروانه ساخت آثار غیرسینمایی، با ساخت داستانی 
بلند به نرگس قول دادم به تهیه کنندگی هاشــم مرادی، نویســندگی هاشــم مرادی، رضا 
کاویانی، مریم عبدالله نژاد و کارگردانی رضا کاویانی، داســتانی بلند شــرم به تهیه کنندگی 
هاشــم علی اکبری و نویســندگی و کارگردانی آرش تقوا شعار، داستانی کوتاه اشک و بغض 
به تهیه کنندگی مصطفی خوبرو، نویســندگی و کارگردانی ســروش خوبرو و داستانی کوتاه 
نامه های دیوار به تهیه کنندگی محمدهادی کریمی، کارگردانی و نویســندگی حمید غفاریان 

ننه کران موافقت شد.

تولید و اجرای پروژه های مشترک موسیقایی 
با محوریت »صلح«

مدیر دفتر موســیقی، ســرود و شعر رسانه 
ملی در حاشــیه اجرای کنســرت ارکستر 
ســازمان صداوســیما از تــلاش مجموعه 
تحت مدیریت خود برای اجرای برنامه های 
مشــترک موســیقایی در حوزه دیپلماسی 
فرهنگی خبر داد.علیرضا قزوه شاعر و مدیر 
دفتر موسیقی، ســرود و شعر سازمان صدا 
و سیما در حاشــیه اجرای کنسرت ارکستر 
سمفونیک این ســازمان در سومین روز از 

برگزاری سی و هفتمین جشنواره موسیقی فجر در گفتگو با خبرنگار مهر، بیان کرد: مجموعه 
ارکستر سمفونیک ســازمان صداوسیما طی دو سال اخیر که مدیریت دفتر موسیقی و سرود 
ســازمان به عهده جناب نراقیان بود نهایت تلاش خود را انجام داده که به رهبری ارکســتر 
آرش امینی، خوانندگی امیرحســین سمیعی و حضور تعدادی از نوازندگان توانمند کشورمان، 
اثری را در پاسداشت ســردار شهید حاج قاسم سلیمانی تولید کند. اثری که اشعار آن متعلق 
به جناب علی محمد مودب است و امروز ما شاهد اجرای بخش هایی از آن در چارچوب سی 
و هفتمین جشــنواره موسیقی فجر هستیم.وی افزود: کنســرتی که امشب مخاطبان شاهد 
برگزاری آن بودند، از جمله برنامه هایی است که گروه اجرایی در شرایط دشواری آن را روی 
صحنه برد چرا که تعدادی از نوازندگان گروه درگیر کرونا شدند و این نگرانی در بدنه ارکستر 
ایجاد شــده بود که نتوانیم برنامه را برای کنسرت امشب برســانیم. اما بسیار خوشحالم که 
هنرمندان این مجموعه همت کردند و در شرایطی سخت به احترام شهید بزرگوار حاج قاسم 
ســلیمانی توانستند کنســرت را اجرا کنند. من امیدوارم اجرای چنین برنامه ای بازهم شرایط 
اجرای برنامه های موســیقایی دیگر با موضوع شهید سلیمانی را فراهم کند کما اینکه بنده بر 
این باورم مقام والای این شــهید بزرگوار به قدری ارزشمند است که بتوانیم علاوه بر ایران 
در کشــورهای دیگر نیز برای تولید آثار موســیقایی با موضوع حاج قاسم کارهایی را انجام 
دهیم.مدیر دفتر موســیقی، سرود و شعر ســازمان صدا و سیما درباره فعالیت های پیش روی 
مجموعه تحت مدیریت خود در ماه هــای آتی توضیح داد: عمده تلاش بنده و همکارانم در 
دفتر موسیقی، سرود و شعر سازمان صدا و سیما این است که بتوانیم شرایطی را برای حضور 
نمایندگان فرهنگی کشــورهای دیگر در ایران برای بازدید از تمرینات و تولیدات ارکســتر 
ســمفونیک سازمان صدا و سیما فراهم کنیم که بتوانیم در این راستا گام هایی برای تشکیل 

و اجرای پروژه های مشترک موسیقایی با محوریت »صلح« برداریم.
قزوه گفت: این فعالیت های به طور حتم در مســیر دیپلماســی فرهنگی اســت که می تواند 
مقدمات حضور ارکســترهایی چون ارکستر سازمان صدا و ســیما در کشورهای دیگر برای 
انجام پروژه های بین المللی را فراهم کند. این در حالی اســت که از زمان ورود بنده به دفتر 
موســیقی ســازمان، حدود 55 قطعه موســیقایی با موضوع دهه فجر تولید و در شبکه های 
مختلف رادیویی و تلویزیونی نیز پخش شــد. شرایطی که به طور حتم با موضوعات مختلف 

دیگر در دستور کار ما قرار دارد.

نکاه

نکاه

چهاردهمینجشنوارهتجسمیفجرازنگاهمخاطبان

بهجایدیدنآثارجشنواره،بهرستورانبروید!
ســاختمانی آجری با معمــاری قدیمی، واقع 
در دل شــهر باز هم پاتــوق هنرمندان عرصه 
تجســمی شــده اســت. این بار چهاردهمین 
جشــن اهالی تجســمی در فرهنگستان هنر 
برپاست. نمایشگاهی که برای ورود به آن باید 
از رواق سنتی فرهنگســتان هنر گذشت و به 
نگارخانه های تو در تو رســید. چشم مخاطب 
در بدو ورود به نمایشــگاه با آثار نقاشیخط از 
هنرمندان سرشناس از جمله نصرالله افجه ای 

مواجه می شود.
بخش طوبای زرین به آثار هنرمندان جوان تر 
که به شوق رقابت آمده اند، اختصاص دارد. بعد 
از اعلام فراخوان جشــنواره هنرهای تجسمی 
فجر، 11 هزار اثر در رشته های مختلف هنر به 
دبیرخانه جشــنواره ارسال شد. پس از بازبینی 
و انتخاب آثار هر رشــته توسط گروه داوری 3 
نفره، حالا 500 اثر روی دیوار های فرهنگستان 

هنر نقش بسته است.
بیشــتر آثار بــدون عنوان هســتند و موضوع 
آزاد دارنــد، اما چند مجموعه عکس مســتند، 
موضوعاتــی همچون مرگ پرنــدگان بر اثر 
بی آب بودن تالاب ها و یــا تدفین فوتی های 
کرونایی بدون حضور خانــواده آنان را روایت 

می کنند.
در ورودی طبقه سوم نمایشگاه یک اثر بزرگ 
نصب اســت. اثری که در بخش چیدمان ارائه 
شده، چند قطعه سنگ بزرگ در حالت خشکی 
دارد و یک لوله آب بین آن ها متصل اســت. 
هدف این اثر نمایش معضلات محیط زیست 

و بحران آب است.
موضوعات بخش پوستر منسجم تر و پیرامون 
بیمــاری کروناســت. البته دو اثــر در بخش 
چیدمــان هم به کرونا و اخبــار آن می پردازد. 

آثاری که عباس مجیدی خالق آنهاست.
اما یک اثر در بخش هنر های بینارشــته ای، 

با تعجب بازدیدکنندگان مواجه شــد. اثر سعید 
ارغوان، یک محفظه شیشــه ای اســت که در 
داخل آن یک اسب قرار گرفته و بازدیدکننده ها 
می تواننــد با انداختن ســکه هماننــد دوران 
کودکی بر آن اسب سوار شوند و دقایقی تکان 
بخورند. آنچه مخاطبان را به تعجب واداشت، 
ســوال درباره ماهیت این اثر بود که آیا واقعا 
این اثــر را می توان پرفورمنــس و زاده ذهن 

هنرمند دانست؟
یک اثر هم در بخش ویدئوآرت اکران شده که 
به گفته الهه عبدالله زاده خالق آن، موضوع زن 

و درد های او را روایت می کند.

عبــدالله زاده که ســابقه 1۷ ســاله در زمینه 
هنر های جدید دارد، دلیل گرایش خود به این 
حوزه را جســتجو برای یــک فضای متفاوت 

برای بیان حرف جدیدتری می داند.
هنر های  جشــنواره  چهاردهمین  نمایشــگاه 
تجســمی فجر تا 30 بهمن در فرهنگســتان 
از  بازدیدکنندگانی که تاکنون  هنر برپاســت. 
نمایشــگاه دیدن کرده اند، همانند بیننده های 
جشنواره فیلم فجر به کیفیت آثار انتقاد داشتند.

مســعود نجاری نقاش، در حاشــیه بازدید از 
نمایشگاه تجســمی فجر به خبرنگار ما گفت: 
این جشــنواره را جمــع و روی آموزش و ایده 

سرمایه گذاری کنند.
وی با اشــاره بــه بخش نظامــی گنجوی در 
هنر های رســانه ای جدید در نمایشگاه امسال، 
بیان کرد: جشــنواره آینه تمام نما از خروجی 
دانشــگاه ها و موسســه های هنری است که 
بیشــتر در بخش دولتی اداره می شــوند. آثار 
این نمایشــگاه نشــان می دهد که دانشگاه ها 
به شــدت نیازمند بازنگری هستند تا شرایط را 

برای کار خلاقانه هنرمندان فراهم کنند.
به گفته این کارشناس و فعال رسانه، اعضای 
هیئت انتخاب می بایست کپی بودن تعدادی از 
آثار به ویژه در بخش پرفورمنس را تشخیص 

می دادنــد. گویا سیاســت گــذاران با نمایش 
این آثــار صرفاً به دنبال تأمیــن جنبه تزئینی 

نمایشگاه بودند.
نجاری نمایشــگاه جشــنواره تجسمی فجر را 
عــاری از ایده ناب دانســت. همچنین معتقد 
است، سرمایه گذاری علمی در بخش هنر های 
رســانه ای صورت نگرفته است و آثار قوی در 
این بخش وجود نــدارد. همچنین نبود هویت 
ایرانی در جشنواره، حاصل نبود پژوهش است.
به گفته او 3 دهه سال است که جوامع هنری 
درجا می زنند. اینکه ســالی یک بار جشــنواره 
برگزار کنند هیــچ فایده خاصی نــدارد. باید 
بازنگری جدی روی جشنواره ها صورت بگیرد.

یک نفر از بازدیدکننده ها از زیاد بودن آثار که 
موجب اذیت چشمانش شده بود، انتقاد کرد و 
گفت: ترکیــب چیدمان کار ها هم اذیت کننده 
بود. کیفیت آثار مجســمه نسبت به سال های 
گذشــته افت عجیبی داشــت. به غیر از چند 
اثر که موضوع کرونایی داشــتند، دغدغه بقیه 

هنرمندان جدید نبود.
به گفته بازدیدکننده دیگر، نمایشگاه تجسمی 
فجر نســبت به آثاری که در گالری ها نمایش 
داده می شــود، بهتر اســت؛ اما در دل همین 
نمایشــگاه، آثاری پیدا می شــود که برای من 
ســوال اســت چطور این کار ها به جشــنواره 
راه پیدا کرده انــد. از طرفی چاپ عکس ها و 
کار های دیجیتال که روی شاســی هســتند، 
ایراد دارند. نقاشــیخط هایی کــه از هنرمندان 
پیشکســوت ارائه شــده اند، میخکوب کننده 

بودند.
یک نفر دیگر از بازدیدکننده ها هم با انتقاد به 
موضوع آثار گفت: به مخاطبانی که نمایشگاه 
را ندیده اند پیشنهاد می کنم که به جای بازدید 
از این نمایشگاه به رستوران بروند و و ساندویچ 

بخورند!

آسیب های شانزدهمین دوره جشنواره شعر فجر؛ 

از فقدان اندیشه در شعر بزرگسال تا فقر جدی در شعر نوجوان
دبیر علمی شــانزدهمین جشنواره شعر فجر 
گفت: در این دوره در حوزه شعر بزرگسال با 
فقدان اندیشه و در حوزه شعر نوجوان با فقر 

آثار مواجه بودیم.
قربان ولیئی، دبیر علمی شــانزدهمین دوره 
جشنواره شــعر فجر، در گفت وگو با تسنیم،  
از اتمــام داوری هــای ایــن دوره خبر داد و 
گفت: داوری ها در گروه های چهارگانه شــعر 
بزرگسال )شامل شعر کلاسیک، شعر محاوره 
و شعر ترانه(؛ شعر کودک و نوجوان و درباره 

شعر به اتمام رسیده است.
وی ادامه داد: در این دوره کتاب های منتشر 
شده در سال 13۹۹ بررسی شده که شامل دو 
هزار و ۶0۹ اثر اســت. از این میان تعداد دو 
هزار و 10۶ اثر در حوزه شعر بزرگسال، 3۶۴ 
اثر در حوزه کــودک و نوجوان و 13۹ اثر در 

بخش درباره شعر بوده است.
ولیئــی تصریح کرد:  آثار در مرحله نخســت 
ارزیابی اولیه شدند و پس از یک ریزش اولیه 
به مرحله دوم داوری ها راه یافتند،  در نهایت 
در هر گروه به طور متوسط 10 اثر به مرحله 
نهایی رسیدند که در هر گروه آثار برگزیده یا 

شایسته تقدیر مشخص شدند.
وی با اشــاره به کمیت و کیفیت کتاب های 
شــعر منتشر شده در سال ۹۹ گفت:  واقعیت 
این اســت که در ســال ۹۹ در مجموع یک 
ضعف عمومی در هر شاخه ای وجود داشت؛ 
بــه ویژه در حوزه درباره شــعر که ما هم به 
لحاظ کمــی و هم کیفی شــاهد تنزل آثار 
بودیم. علاوه بر آن در حوزه کودک و نوجوان 
به ویژه نوجوان  نیز تعداد آثار بســیار اندک 

بود است. 

این شــاعر آیینی ادامه داد: در بخش درباره 
شــعر که نقد و نظریه ادبــی را در خود جای 
می دهد ، کار تولیدی و تألیفی و بومی شــده 
بســیار اندک است، نه اینکه نیست، کارهای 
درخشــانی هم صورت گرفته ولی به شدت 
بــه لحاظ کمی و کیفی در نظریه و نقد ادبی 
ضعف داریم.وی با اشاره به آسیب های شعر 
نوجوان نیز افزود: مهمترین آســیب تکرار و 
تکرار اســت، خلاقیت و نوآوری کم مشاهده 
می شــود در حوزه درباره شعر و در حوزه شعر 
نوجوان اساســا ما با فقر جدی کتاب مواجه 
هســتیم، به نظر می رســد که در حوزه شعر 
نوجوان ما با نزول چشمگیر مواجه شدیم چه 

از نظر کمی و چه از نظر کیفی.
دبیر علمی جشــنواره شــعر فجر با اشاره به 
بخش شعر بزرگسال نیز تصریح کرد:  در حوزه 

بزرگســال به لحاظ زبانی، تصویر و تخیل ما 
با نوآوری چندانی مواجه نیســتیم. همچنین 
عنصر دیگری که جلب توجه می کند، فقدان 
اندیشه اســت. نظام اندیشــه ای منسجم و 
محکمی در شــعرها مشــاهده نمی شود. از 
سوی دیگر، نبود تنوع در حوزه های محتوایی 
و خلاقیت نیز از دیگر آسیب هاست. در اکثر 
اشعار ما با یک همســانی مواجه هستیم. به 
نظر می رسد، این یکســانی همان افت هنر 
باشد؛ زیرا هنر مبتنی بر فردیت و کشف های 

شخصی است.
ولیئی در پاســخ بــه این پرســش که چرا 
کتاب هــای شــعر در این دوره جشــنواره با 
چنیــن وضعیتی مواجه بوده اند ، گفت: تحلیل 
علت های این وضعیت مطالعه جامع نیاز دارد. 
اولًا ما با شعر سال ۹۹ مواجهیم، دلیلی ندارد 

برخی از این یافته ها را به کل شــعر معاصر 
تعمیم دهیــم. علاوه بر آن بــا تحول های 
مختلفی که در جهان پدید آمده اســت، باید 
گفت که گرایش به ســمت رمان و داستان 
بیشتر شــده است . چرخشی از ساحت اجمال 
به ســاحت تفصیل در حال انجام است . البته 
این نکتــه را نیز باید در نظر داشــت که در 
کشوری مثل ایران که پیشینه درخشانی مثل 
شعر دارد، انتظار از این گونه ادبی بالاست . در 
مجموع باید گفت که از یک وجه کل ادبیات 
معاصر به لحاظ ارائه نکات زیبایی شناسی در 
مقایسه با این گنجینه ها فقیر به نظر می رسد.
 وی در پایان درباره بخش شــاعران فارسی 
زبان نیز گفت: این بخش چندان در داوری ها 
مطرح نشده است  و برنامه مجزایی برای آن 

وجود داشته است.

تلویزیون در روز میلاد حضرت علی )ع( و روز پدر چندین فیلم سینمایی را 
برای مخاطبان در نظر گرفته است.

به گزارش معاونت ســیما؛ فیلم های ســینمایی و تلویزیونی و انیمیشن 
طلاتر از نفت، کوچک ترین ســرباز، کارنامه، کفش های آهنی، سرزنده 
در 10۲ ســالگی، قلب خورشید، خواستگار محترم، عصر جدید، لگد زنان 
و جیغ کشــان، ســفر جادویی، مسابقه بزرگ آلاســکا، همیشه شادی، 
تعقیــب و گریز، خانم دات فایر، خانه خراب کــن، خرس قهرمان، آقای 
مدیر، مینی بوس و چگونه میلیاردر شدم  سه شنبه ۲۶ بهمن ماه مصادف 
 بــا روز میــلاد امام علی )ع( و روز پدر از شــبکه های ســیما روی آنتن

 می رود.
شبکه یک سیما

فیلم تلویزیونی طلاتر از نفت به کارگردانی حمید نعمت الله، سه شنبه ۲۶ 
بهمن ماه ساعت 15:15 از شبکه یک سیما پخش خواهد شد.

شبکه دو سیما
فیلم سینمایی کوچک ترین سرباز به کارگردانی ویکتوریا فاناسیوتینا، سه 
شنبه ۲۶ بهمن ماه ساعت  8 صبح از شبکه دو سیما تماشایی می شود.فیلم 
تلویزیونی جدید کارنامه به کارگردانی محسن مختاری، سه شنبه ۲۶ بهمن 
ماه ســاعت 1۷:۲5 از شبکه دو سیما پخش می شود.فیلم سینمایی کفش 
های آهنی به کارگردانی زورا کریژوو نیکوف، چهارشــنبه ۲۷ بهمن ماه 

ساعت 00:10 دقیقه بامداد از شبکه دو سیما پخش خواهد شد.
شبکه سه سیما

فیلم سینمایی سرزنده در 10۲ سالگی به کارگردانی آمش شاکلا، سه شنبه 
۲۶ بهمن ماه ساعت 1۴:30 از شبکه سه سیما تماشایی می شود.

شبکه پنج سیما
انیمیشن سینمایی قلب خورشید به کارگردانی احمد علمدار، سه شنبه ۲۶ 

بهمن ماه ساعت ۹ از شبکه پنج پخش می شود.

فیلم تلویزیونی خواستگار محترم به کارگردانی داوود موثقی، سه شنبه ۲۶ 
بهمن ماه ساعت 13:30 از شبکه پنج تماشایی می شود.

شبکه نمایش
فیلم سینمایی عصر جدید به کارگردانی چارلی چاپلین، سه شنبه ۲۶ بهمن 

ماه ساعت 1 بامداد از شبکه نمایش پخش می شود.
فیلم سینمایی لگد زنان و جیغ کشان به کارگردانی جسی دیلان، سه شنبه 

۲۶ بهمن ماه ساعت 11 از شبکه نمایش تقدیم علاقه مندان می شود.
فیلم سینمایی سفر جادویی به کارگردانی ابوالحسن داوودی، سه شنبه ۲۶ 

بهمن ماه ساعت 13 از شبکه نمایش تماشایی می شود.
فیلم سینمایی مســابقه بزرگ آلاسکا به کارگردانی برایان پرس لی، سه 

شنبه ۲۶ بهمن ماه ساعت 15 از شبکه نمایش پخش می شود.
فیلم سینمایی همیشه شادی به کارگردانی اندرا کومار، سه شنبه ۲۶ بهمن 

ماه ساعت 1۷ از شبکه نمایش پخش می شود.

فیلم سینمایی تعقیب و گریز به کارگردانی رنی هارلین، سه شنبه ۲۶ بهمن 
ماه ساعت 1۹ از شبکه نمایش تماشایی می شود.

فیلم سینمایی خانم دات فایر به کارگردانی کریس کلمبوس، سه شنبه ۲۶ 
بهمن ماه ساعت ۲1 از شبکه نمایش پخش می شود.

فیلم سینمایی خانه خراب کن به کارگردانی مایکل ساندموز، سه شنبه ۲۶ 
بهمن ماه ساعت ۲3 از شبکه نمایش تماشایی می شود.

شبکه کودک
انیمیشن سینمایی خرس قهرمان به کارگردانی وانگ چی، سه شنبه ۲۶ 

بهمن ماه ساعت 1۴ از شبکـه کودک پخش خواهد شد.
شبکه امید

فیلــم تلویزیونی آقای مدیر به کارگردانی وحید حســینی، ســه شــنبه 
 ۲۶ بهمــن ماه ســاعت 18:30 از شــبکه امیــد تقدیــم علاقه مندان 

خواهد شد.

شبکه شما
فیلم تلویزیونی مینی بوس به کارگردانی سید محسن میرحسینی، سه شنبه 
۲۶ بهمن ماه ساعت 13:30 از شبکه شما تقدیم علاقه مندان خواهد شد.

شبکه سلامت )با رابط ناشنوا(
فیلم سینمایی چگونه میلیاردر شدم به کارگردانی علی عبدالعلی زاده،  سه 
شــنبه ۲۶ بهمن ماه ساعت 11 با رابط ناشنوایان از شبکه سلامت پخش 

می شود.

درروزپدرچهفیلمهاییازتلویزیونپخشمیشود؟
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مقدمات استفاده از مترو و اتوبوس تنها 
برای شهروندان واکسینه شده فراهم شود

استاندار خراســان رضوی با بیان اینکه 
در ارتبــاط با مترو و اتوبوس ها تاکید بر 
اســتفاده از ۲ ماسک است، عنوان کرد: 
باید مقدمات استفاده از خدمات مترو و 
اتوبوس تنها برای افراد واکســینه شده 

فراهم شود.
یعقوبعلی نظری در جلسه ستاد پیشگیری 
و مقابلــه با ویروس کرونای خراســان 
رضوی که در سالن جلسات شهید باهنر 

استانداری برگزار شد، اظهار کرد: با توجه به شیوع گسترده ویروس امیکرون و بروز وضعیت قرمز 
کماکان مطابق با شرایط اعلام شده قبلی به مدت یک هفته وضعیت مراکز آموزشی استان تمدید 

و مهد کودک ها هم به مدت یک هفته در شهرهای قرمز تعطیل خواهد بود.
استاندار خراسان رضوی با اشاره به نحوه فعالیت  تالارها افزود: تالارها باید با 30 درصد ظرفیت 

فعالیت و مابقی صندلی های خود را خارج کنند. 
به گزارش اداره کل روابط عمومی اســتانداری خراســان رضوی نظری  تصریح کرد: صداوسیما 
و رســانه ها ضریب حساسیت مردم نســبت به رعایت پروتکل های بهداشتی و خود مراقبتی را 

افزایش دهند.
استاندار خراسان رضوی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه مراجعه به موقع بیماران 
به پزشکان باید مورد توجه قرار بگیرد، بیان کرد: در این بین آمادگی بیمارستان ها و مراکز درمانی 

استان هم همچنان مورد تاکید است.
وی با اشــاره به لزوم تشدید پروتکل های بهداشتی در اصناف و کارخانجات گفت: دریافت دوز 
سوم واکسن بسیار مهم است. امیدواریم در زمینه تزریق دوز سوم شاهد جهش در استان باشیم.

  ۲ طرح حوزه کشاورزی در اسفراین 
بهره برداری شد

۲ طرح کشــاورزی و دامی با صرف 5۷ 
میلیارد و 300میلیــون ریال اعتبار روز 
یکشنبه در اسفراین با حضور سرپرست 
سازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی، 
مدیرکل دفتر جذب و ســرمایه گذاری 
استانداری و نماینده مردم این شهرستان 

در مجلس به بهره برداری رسید. 
به گــزارش ایرنا این طرح ها شــامل 
گلخانه صیفی و ســبزیجات به گستره 

هفت هزار و 500 متر مربع و با تولید سالانه ۲50 تن سبزی و صیفی جات گلخانه ای است که  
با سرمایه گذاری ۴0 میلیارد ریالی  بخش خصوصی راه اندازی و  برای هشت نفر به طور مستقیم 

و 15 نفر به طور غیر مستقیم شغل ایجاد شد.
همچنین نخستین کشتارگاه صنعتی دام سبک و سنگین  شهرستان اسفراین با ظرفیت سالانه 

هزار تن بهره برداری شد.
برای ایجاد این کشتارگاه صنعتی دام  1۷ میلیارد و 300میلیون ریال از محل تسهیلات اشتغال 
پایدار روستایی توسط بخش خصوصی هزینه و  برای 1۲نفر به طور مستقیم و ۲۴نفر به صورت 

غیر مستقیم شغل ایجاد شد.
شهرستان 1۲0 هزار نفری اسفراین در ۶0 کیلومتری جنوب شرقی بجنورد مرکز خراسان شمالی 

قرار دارد .

  مدیر بازرگام خراسان رضوی خبر داد
آغاز عرضه هوشمند برنج ایرانی در سامانه 

بازرگام در خراسان رضوی
مدیر بازرگام خراســان رضوی گفت: با 
هدف کنترل و تنظیم بــازار برنج 100 
درصد ایرانی شــیرودی دیروز وارد انبار 
شــده و از امروز به صورت هوشمند با 
قیمت کیلویی ۴۲ هــزار تومان عرضه 

خواهد شد.
سید محمد صیادی در گفت وگو با ایسنا 
در خصــوص توزیع اینترنتــی برنج در 
سامانه بازرگام در خراسان رضوی اظهار 

کرد: در حال حاضر برنج پاکستانی کیلویی ۲0 هزار و 500 تومان در سامانه بارزگام توزیع می شود. 
طی چند روز آینده قرار بر این است که گوشت قرمز نیز در سامانه بازرگام به فروش برسد.

وی افزود: روزانه 1۲00 الی 1۴00 درخواســت در خراسان رضوی در سامانه بازرگام ثبت شده و 
کالاها درب منزل تحویل داده می شود. با عرضه برنج ایرانی و گوشت در این سامانه درخواست ها 

نیز افزایش پیدا خواهد کرد.
مدیر بازرگام خراســان رضوی تصریح کرد: قرار بر این اســت که آمارها در مورد میزان توزیع 
کالاهای اساســی در ســامانه بازرگام توسط وزارت جهاد کشــاورزی اعلام شود. ما به عنوان 

توزیع کننده دسترسی به آمار استان نداریم و نمی توانیم آماری در این خصوص ارائه دهیم.  
صیادی خاطرنشان کرد: همچنین توزیع میوه شب عید و گوشت قرمز در دستور کار قرار داشته و 

پس از توزیع توسط دولت در اختیار مردم قرار خواهد گرفت.

  آغاز پروژه ممیزی فرم های یکپارچه 
مناطق شهرداری مشهد

نوســازی و تحول  مدیرکل دفتر 
ســازمانی شــهرداری مشــهد از 
برگزاری ممیزی فرم های یکپارچه 
در مناطق ســیزده گانه شهرداری 

مشهد خبر داد.
مهــدی یاراحمدی« بــا بیان این 
اظهار کرد: ممیزی فرم های  خبر، 
یکپارچه مناطق به منظور حصول 
اطمینان از کیفیت و اثر بخشــی، 
تناســب و تداوم اجرای فرم های 
و  آسیب شناســی  یکپارچه، رصد، 
بهبود فرم ها و تاکید بر استفاده از 

تمامی فرم های  فرآیندی مصوب مناطق در سامانه forms.mashhad.ir، از تاریخ ۲۴ بهمن ماه 
سال جاری در منطقه یک آغاز و تا تاریخ ۹ اسفندماه در سایر مناطق 13 گانه شهرداری مشهد 

انجام می شود.
وی افزود: این اقدام می بایست به صورت مستمر انجام شود تا در صورت لزوم نسبت به استخراج 
نقاط ضعف و نقاط قابل بهبود فرم ها با رویکرد بهبود مستمر و تغییر موارد پیشنهادی در فرم های 
یکپارچه اقدام شــود؛ بر همین اساس دفتر نوسازی و تحول ســازمانی ممیزی های دوره ای را 

درخصوص پایش فرم های مناطق هرساله در دستور کار خود قرار می دهد.
مدیرکل دفتر نوســازی و تحول ســازمانی بیان کرد: امیدواریم با مشــارکت همکاران مناطق 
شــاهد اجرای صحیح فرآیندها در مناطق و افزایش رضایت شــهروندان باشیم و در انتها نتایج 
 ایــن ارزیابی ها مبنای برخی از ارزیابی های عملکردی مناطق شــهرداری مشــهد قرار خواهد 

گرفت.

ان
اس

خر

خبر

اســتاندار خراسان شمالی گفت: طرح های پژوهشــی استان باید با رویکردهای بهبود 
شرایط همه جانبه مردم تهیه شود تا شرایط اجتماعی جامعه ارتقا یابد.

به گزارش ایرنا محمدرضا حسین نژاد روز یکشنبه در مجمع عالی بسیجیان استان اظهار 
داشت: مجمع عالی بسیجیان نقش مهمی در فعالیت علمی و کاربردی استان دارد و از 

حیث احصای مشکلات کارکرد خود را به خوبی ایفا کرده است.
 وی با بیان اینکه مردم مخاطب اصلی طرح های پژوهشــی محسوب می شود،افزود: 
هدف گذاری ها برای تحقیقات پژوهشی باید به خوبی مشخص شود، چرا که تکنولوژی 
و ارتباطات جهانی تغییرات زیادی را در تمامی حوزه ها ایجاد کرده است که نباید عقب 
ماند.وی ادامه داد: آب، خاک و جمعیت از مهم ترین شاخص های توسعه ای در طرح های 

پژوهشی به شمار می رود و باید با رویکردهای نوین و سبک های جدید مدیریتی تدوین شود.
استاندار خراسان شمالی افزود: مردم به عنوان مهمترین پیوست اصول اجتماعی باید در طرح های پژوهشی در اولویت قرار گیرند و 
سپس به مسائل دیگر از جمله فعالیت های علمی و بهره وردی پرداخت.وی عنوان کرد: پژوهش های علمی باید واقعی، کارشناسی 

و برگرفته از متن جامعه باشد تا بتواند مسیر اصلی خود را در شورای برنامه ریزی و مدیریت شهرستان ها طی کند.
حسین نژاد بیان کرد: عملکرد طرح های پژوهشی در بروکراسی اداری به خوبی مشخص نیست و تا مادامی که نظام اداری ما از 

بالا به پایین مدیریت می شود این طرح هاجنبه عملیاتی به خود نمی گیرد.

مدیر امور طیور ســازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی از انجام یک میلیون و 100 
هزار قطعه جوجه ریزی در این اســتان برای تامین گوشــت مرغ مورد نیاز عید نوروز 

خبر داد.
صادق در گفت و گو با ایســنا، اظهارکرد: تاکنون مقــدار مقدار قابل توجهی از جوجه 
ریزی برنامه ریزی شده در واحدهای مرغداری استان انجام شده و مابقی نیز به زودی 

انجام خواهد شد.
وی افزود: با انجام یک میلیون و 100 هزار قطعه جوجه ریزی دو هزار و ۲00 تن گوشت 

مرغ تولید خواهد شد.
صادق ادامه داد: از ســوی دیگر از تاریخ ۲3 اسفندماه نیز گوشت مرغ منجمد در بازار 

توزیع خواهد شد تا کمبود به وجود نیاید.
به گفته وی بر اساس نیاز بازار و حدود 35 تن گوشت منجمد در بازار از تاریخ در بازار توزیع خواهد شد.

این مقام مسئول با اشاره به اینکه بعد از پایان عید نوروز ماه مبارک رمضان فرامی رسد، تصریح کرد: برای تولید مرغ مورد نیاز ماه 
مبارک رمضان نیز برنامه ریزی های لازم صورت گرفته و حدود 850 هزار قطعه جوجه ریزی انجام خواهد شد.

به گفته وی با این میزان از جوجه ریزی 1۶00 تن گوشت مرغ تولید خواهد شد.
گفتنی است در خراسان شمالی 10۲ واحد مرغداری با ظرفیت تولیدی دو میلیون و ۷00 هزار در هر دوره وجود دارد.

طرح های پژوهشی با رویکرد مردم محور تهیه شود یک میلیون قطعه جوجه ریزی در خراسان شمالی برای تامین گوشت مرغ عیدنوروز

زنگ خطر در خراسان رضوی به صدا درآمد:

افزایش آسانسوری بستری شدگان اومیکرون 
موج ششم کرونا با سویه غالب اومیکرون از پنجم بهمن ماه 
در خراســان رضوی آغاز شد که در هفته های اخیر در این 
استان مبتلایان ســرپایی زیادی داشته است به طوری که 
نتایج مثبت آزمایش های کرونا را از پنج درصد قبلی به حدود 

۶0 درصد رسانده است.
به گزارش ایرنا، متولیان حوزه ســلامت در خراسان رضوی 
معتقدند که افزایش تعداد مبتلایان ســرپایی در این استان 
اکنون به اوج و قله موج ششــم رسیده است و در روزهای 
گذشته شاهد افزایش تعداد بستری شدگان کرونا در مشهد 

و دیگر شهرستانهای خراسان رضوی هستیم.
این در حالی اســت که افزایش تعداد مبتلایان و بســتری 
شــدگان از هیچ منطق صعودی تبعیت نکــرده و از آن به 
عنوان افزایش آسانســوری یاد می شــود که این موضوع 
می تواند به عنوان زنگ خطر شیوع اومیکرون و لزوم مقابله 

با آن در خراسان رضوی قلمداد شود.
طبق آخرین اطلاعات رنگ بندی کرونایی هم اکنون تعداد 
شهرستانهای قرمز کرونایی در خراسان رضوی با افزایشی 
۲ برابری به ۲0 شهرستان رسیده که مشهد نیز در این زمره 
قرار دارد و 13 شهرستان دیگر استان نیز در وضعیت نارنجی 

و زرد هستند.
دانشگاه علوم پزشکی مشــهد با ارائه خدمات بهداشتی و 
درمانی در کلانشــهر مشهد و 15 شهرستان دیگر خراسان 
رضــوی، اینک 80 درصد از جمعیت ۶ میلیون و 800 هزار 
نفری اســتان را زیر پوشــش دارد و ارائه خدمات به سایر 
شهرستان های خراسان رضوی بر عهده دانشگاه های علوم 
پزشکی ســبزوار، گناباد، تربت حیدریه و دانشکده های علوم 

پزشکی نیشابور و تربت جام است.
یک فرد مبتلا به اومیکرون دست کم 10 نفر را مبتلا می کند

عضو کمیته علمی ستاد استانی پیشگیری و مقابله با کرونا 
در اســتان خراســان رضوی گفت: یک فرد می تواند حدود 
10 نفر را مبتلا کند و البته این در مواردی است که اجتماع 
و تجمعی نباشــد و در شرایطی که بیمار در اماکن تجمعی 
همچون سالن های ورزشی یا هواپیما، حضور یابد، به طور 

حتم این بیماری به تعداد بیشتری سرایت می کند.
دکتر علیرضا صداقت افزود: علائم اومیکرون عموما درگیری 

دستگاه تنفسی فوقانی همراه با گلودرد، خارش گلو، سرفه 
و ســردرد است و در برخی موارد با درگیری علایم تنفسی 
مانند تنگی نفس و علایم غیرتنفسی مثل تهوع و استفراغ 

همراه است.
وی با بیان اینکه بیشــتر موارد اومیکرون با درمان سرپایی 
برطرف می شود، افزود: توصیه می شود، افراد بلافاصله بعد 
از بروز علایم به اولین مرکز درمانی، که برای این کار مورد 
تایید است، مراجعه کنند.به گفته وی، بیماران توجه داشته 
باشــند که باید روند درمان به صورت کامل انجام شود و از 

نیمه رها کردن درمان جدا خودداری کنند.
رییس نظام پزشکی مشهد با اشــاره به اینکه گاهی برای 
تشخیص بیماری، سی تی اســکن ریه نیز انجام می شود، 
گفت: بیماران برای تجویز ســی تی اســکن به پزشکان 
اصرار نکنند چراکه اقدامات تشخیصی و درمانی کووید 1۹ 

براساس شرایط بالینی بیمار طراحی و مدیریت می شود.
دکتــر صداقت افزود: در شــرایط ســرپایی، داروهای ضد 
ویروســی و درمان های عمومی به کار گرفته می شــود و 
مهمترین نکته در درمان اومیکرون این اســت که هر چه 
سریعتر بیماری تشــخیص داده شده و براساس تشخیص 
اقدامــات حمایتی و بالا برنده سیســتم ایمنی انجام گیرد، 
بعضی از داروها مثل رمدسیویر براساس تشخیص پزشک 
و ضرورت استفاده می شــود و درمان های دیگری نیز در 
شرایط بستری وجود دارد که براساس پروتکل های کشوری 

قابل انجام است.
واکسن نزده ها بیشتر بستری شدگان را شامل 

می شوند
مسوول بخش کووید عفونی بیمارستان امام رضا)ع( مشهد 
نیز در این خصوص گفت: در قالب موج ششم کرونا بیشتر 
مبتلایان نیازمند بستری با سویه غالب اومیکرون، بیماران 
واکسن گریز و یا کسانی هستند که دزهای واکسن خود را 

به شکل کامل دریافت نکرده اند.
دکتر رزیتا خداشــاهی افزود: در شرایط حاضر، انجام کامل 
واکسیناسیون کرونا بهترین راهکار برای ایمن ماندن در برابر 

خطرات ویروس اومیکرون به شمار می رود.
وی اظهار داشــت: این روزها شــاهد اوج گیری موج ششم 

کرونا و شعله ورتر شدن ویروس اومیکرون هستیم و افزایش 
میزان بیماران مبتلا، رشد میزان مراجعات به بیمارستان ها 
و بســتری ها در بخش های مختلف کرونا، از جمله کووید 

عفونی را هم به همراه داشته است.
وی خاطرنشــان کــرد: هر چند که شــدت خطر ویروس 
اومیکرون از ویروس دلتا کمتر اســت، اما میزان انتشارش 
به مراتب بیشــتر است و همین انتشار و سرعت تکثیر بالا، 
افزایش آمار بیماران مبتلا و بستری ها را در پی داشته است.
دکتر خداشاهی افزود: همه گروه ها درگیر ویروس اومیکرون 
شــده اند و این گونه نیســت که بگوییم این ویروس تنها 
یک گروه خاص را درگیر کرده است، درست است که آمار 
کودکان به دلیل عدم انجام واکسیناسیون کرونا بالاتر بوده 
است، اما دیگر گروه های سنی هم درگیر ویروس اومیکرون 

شده اند.
افزایش آسانسوری مبتلایان و بستری شدگان

مدیر توســعه و ارتقای شبکه دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
هم گفت: در موج ششم کرونا، با سویه غالب اومیکرون، با 
افزایش چشمگیر تعداد مبتلایان و بستری شدگان با عنوان 

افزایش »آسانسوری« مواجه هستیم.
دکتر محمدحسن درخشــان افزود: در ۲ هفته اخیر میزان 
مراجعات مردمی و موارد مثبت کرونا در خراســان رضوی 
افزایش قابل توجهی یافته و نتیجه مثبت آزمایش های پی. 
ســی. آر در مراکز منتخب کرونای دانشگاه علوم پزشکی 

مشهد از پنج درصد به 50 تا 55 درصد رسیده است.
وی بیــان کرد: در این موج منطقه صعودی و یا ضابطه مند 
افزایش تعداد مبتلایان و بیماران کرونایی وجود ندارد و به 
دلیل سرایت پذیری بالای سویه اومیکرون، شمار مبتلایان 
به طور ناگهانی بیشتر شده که از آن به افزایش آسانسوری 

تعبیر می شود.
مدیر توســعه و ارتقای شبکه دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
ادامه داد: روزانه سه هزار و 500 تا چهار هزار بیمار مبتلا و یا 
مشکوک به کرونا به مراکز منتخب و سرپایی در مناطق زیر 
پوشش دانشگاه علوم پزشکی مشهد مراجعه می کنند و تعداد 
بستری شدگان روزانه در مناطق زیر پوشش این دانشگاه نیز 

به 300 نفر در روز رسیده است.

دکتر درخشان با بیان اینکه میزان سرایت سویه اومیکرون 
10 تا ۲5 برابر دلتا گزارش شــده اســت، گفت: اگر در یک 
خانواده یک نفر مثبت باشــد و در مراسم دورهمی شرکت 
کنــد، تمام افراد آن مهمانی یا دورهمی مبتلا می شــوند و 
در این میان خطر اصلی برای سالمندان، بیماران زمینه ای، 
مادران باردار و افرادی است که واکسیناسیون خود را تکمیل 

نکرده  باشند.
۳۰ درصد تخت های کرونایی اشغال شده است

رییس کمیته رسانه و اطلاع رسانی قرارگاه مدیریت کرونا در 
دانشــگاه علوم پزشکی مشهد نیز گفت: در حال حاضر 30 
درصد از تخت های اختصاص یافته به بیماران کرونایی در 

مناطق زیر پوشش این دانشگاه اشغال شده است.
دکتر محمد پهلــوان افزود: از مجموع ۲ هزار و 500 تخت 
اختصاص یافته به بیماران کرونایی در مناطق زیر پوشــش 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد، 500 تخت آی.سی.یو پیش 

بینی شده است.
وی از ۲ رقمی شــدن تعداد مرگ و میر کرونا در اســتان 
خراســان رضــوی پــس از چهار مــاه و افزایــش تعداد 
بستری شــدگان ناشی از ابتلای به کووید 1۹ در این استان 
خبر داد و حال آنکه پیــش از این در برخی از روزها میزان 

مرگهای ناشی از این بیماری حتی صفر بوده است.
وی بیان کرد: از یک ماه گذشــته دانشــگاه علوم پزشکی 
مشهد در آماده باش کامل برای مقابله با موج ششم است به 
طوری که قرارگاه مدیریت کرونا در این دانشگاه به صورت 
شبانه روزی فعال است و جلسات آن به طور مستمر برگزار 
می شــود و با توجه به تجربه های قبلی تمام تلاش بر این 

است که کمترین مرگ و میر و تبعات را داشته باشیم.
مدیر روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی مشهد گفت: در 
حــال حاضر بیش از هزار و 100 بیمــار مبتلا به کرونا در 
بیمارستان های خراسان رضوی بستری هستند که ۲1۶ نفر 
از این تعداد بدحال بــوده و در بخش های مراقبتهای ویژه 

تحت مراقبت و بستری قرار دارند.
پهلوان تعداد بستری شدگان روزانه کرونا در خراسان رضوی 
در روز گذشــته را 3۴0 نفر عنوان کرد که همچنان روندی 

افزایشی دارد.

تذکربهشهردارتاتصویبکمکمالیبهستادنمازجمعهمشهد
 عضو شورای اسلامی شهر مشهد به شهردار برای عدم حضور 

در جلسات علنی تذکر داد.
به گزارش صبح امروز در بیست وهفتمین جلسه علنی ششمین 
دوره شورای اسلامی شهر مشهد که روزگذشته در تالار شهر 
برگزار شد،  مهدی ناصحی، نایب رئیس شورای اسلامی برای 
حضور شــهردار در صحن علنی جلسه شورا در خصوص ارائه 

توضیحات در خصوص برخی لوایح تذکر داد.
همچنین مجید طهوریان عســکری عضو هیات رئیسه شورا 
اســلامی شهر مشهد از شــهرداری درخواست کرد به لایحه 
قانون ایثارگران توجه بیشــتری نشــان دهند و در خصوص 

عملیاتی کردن آن هر چه سریع تر اقدام کند.
در ادامه با مصوبه شــورای شهر مشهد مدت زمان استفاده از 

تخیفات پرداخت عوارض شهرداری تا 18 اسفند تمدید شد.
یکی از دســتور کارهای لایحه دو فوریتی در خصوص اصلاح 
درصــد و مهلت تخفیفات مندرج در مصوبه قبلی شــهرداری 
مشهد بود که به تصویب رســید. در این لایحه آمده است: با 
توجه به استقبال چشمگیر مردم مشهد از مصوبه شورای شهر 
در باب بهره گیری از تخفیفات عوارض، به منظور فراهم نمودن 
امکان خدمت بهتر و پاســخگویی مناسب از طرف شهرداری 
مشهد، اعطای ۲5 درصد تخفیف از تاریخ ۲۲ دی ماه لغایت 18 
اســفند ماه سال جاری در حوزه های یک ، دو و سه درآمدی و 
اعطای۴0 درصد تخفیف از تاریخ ۲۲ دی ماه لغایت 18 اسفند 

ماه سال جاری در حوزه های ۴ و 5 درآمدی تمدید شد .
افزایش کمک مالی شهرداری به ستاد نماز جمعه مشهد

همچنین در این جلسه اصلاح لایحه کمک به ستاد نماز جمعه 
مشهد تصویب شد که براین اساس، به شهرداری مشهد اجازه 
داده می شود تا میزان کمک ماهیانه به ستاد نماز جمعه مشهد را 
از تاریخ لازم الاجرا شدن این مصوبه، به مبلغ ۲0 میلیون تومان 
افزایش دهد. لایحه کمک به ستاد بازسازی عتبات عالیات نیز 
به تصویب رســید که بر اساس آن شهرداری مشهد اجازه دارد 
نســبت به اعطای کمک به ستاد بازســازی عتبات عالیات به 
میزان 3 برابر از ســقف معاملات جزء، در سال 1۴00، یعنی به 

مبلغ 1۹5 میلیون تومان اقدام کند.
طرح بهره گیری از ســرمایه نیروی انســانی شهرداری و ارائه 
دانش فنی مهندســی و شرکت های دانش بنیان در کشورهای 
جهان اســلام با هدف درآمد اقتصادی شهری بین المللی نیز 
به تصویب شورای شــهر مشهد رسید. براساس آن شهرداری 
مشهد مکلف اســت، طی مدت ۲ ماه پس از لازم الاجرا شدن 
این مصوبه،  با شناسایی تجارب و ظرفیت های فنی و تخصصی 
موجود در بدنه شهرداری، پیمانکاران، مشاوران و شرکت های 
دانش بنیان مرتبط با فعالیت های شهرداری، چگونگی بهره گیری 
از ظرفیت خدماتی شــهرداری و شــرکت های دانش بنیان و 
تسهیلگری در صدور دانش فنی و مهندسی، اجرایی، مشاوره، 
هوشمندسازی و ... به سایر شهرهای ایران و کشورهای جهان، 

به ویژه کشورهای جهان اسلام با هدف ایجاد درآمد بین المللی 
و استفاده از ظرفیت های اقتصاد شهری بین المللی برای تصویب 

به شورای اسلامی شهر ارائه دهد.
در ادامه این جلسه  لایحه نامگذاری معابر فرعی به  نام شهدا 
تصویب شــد که براساس آن  در منطقه 3 بلوار بدون نام واقع 
در شــهرک مهرگان به نام مهررضا، میدان بدون نام واقع در 
شهرک مهرگان به نام مهرگان و همچنین معبر فرعی شهید 

کشمیری ۶۲ با حفظ شماره به نام قرقی نامگذاری شود.
هاشــم دائمی، رئیس کمیســیون حقوقی و نظارت شــورای 
اسلامی شهر مشــهد در خصوص لوایح تغییر نام و نامگذاری 
معابر فرعی و میادین که هر هفته به جلسه ارائه داده می شود، 
تذکر داد: تصویب این لوایح به صورت هر هفته جایز نیســت، 
زیرا در دوره های گذشته این تغییر نام ها با اعتراضاتی مواجه بود.
حســن موحدیان رئیس شــورا که موافق این تذکر بود، گفت 
البته در این لایحه این معابر و میادین بدون نام هستند که باید 
به آن ها رسیدگی شود، اما حسن منصوریان رئیس کمیسیون 
فرهنگی، اجتماعی، زیارت و گردشگری شورای اسلامی شهر 

مشهد این تذکر را لحاظ کنند.
منصوریان پاســخ داد: در دوره های گذشته اگر اعتراضی وجود 
داشــت به دلیل نگاه غیر کارشناســانه و سیاســی به برخی 
اســامی بوده اســت.همچنین تعیین مدیرکل امــور مالی به 
عنوان ذی حســاب دوم با قید دو فوریت تصویب شــد  که به 

اســتناد تبصره 1 بند 30 ماده 80 قانون تشکیلات، وظایف و 
انتخابات شوراهای اسلامی کشور و انتخاب شهرداران با آخرین 
اصلاحات، انتخاب »امیر جباری«، مدیرکل امور مالی به عنوان 

ذی حساب دوم شهرداری مشهد مورد تایید قرار گرفت.
شورای ششم وارث بدهی هایی است که نقشی در آنها نداشته 
استهمچنین حسن موحدیان،رئیس شورای اسلامی شهر مشهد 
ضمن اشاره به بدهی های شهرداری به پیمانکاران، تصریح کرد: 
شورای ششم وارث بدهی هایی است که نقشی در آنها نداشته 
است، البته وظیفه ما پاسخگویی به مطالبات پیمانکاران است، 
اما شرایط به وجود آمده برای شهرداری و بستانکاری پیمانکاران 

خواسته شورای ششم نبوده و نیست.
موحدیان با بیان اینکه پیمانکاران، همیشه شریک خوبی برای 
شهرداری بوده و مشــارکت ســازنده ای نیز داشته اند، گفت: 
امیدواریم در این دوران آن ها با شــریک خود که شــهرداری 
است، تعامل و همراهی داشته باشند. همه باید تلاش کنیم که 
هرچه زودتر مطالبات پیمانکاران را پرداخت کنیم و باری از روی 
دوش آن ها برداشــته شود.رئیس شورای اسلامی شهر مشهد 
خاطرنشــان کرد: مشکلات و مسائل پیمانکاران را می دانیم و 
از شهردار و معاونان وی می خواهیم که هرچه سریعتر مسائل 
آن ها را حل و فصل کنند. شــورا نیز حمایــت لازم را خواهد 
داشت. فاطمه سلیمی، عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر 

مشهد نیز در نطق پیش از دستور به سخنرانی پرداخت.
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رضاییان: خوشحالم با پیوستن به پرسپولیس 
دل هواداران را شاد کردم

بازیکن جدید پرسپولیس می گوید خوشحال است 
با پیوستن به این تیم دل هواداران شاد شد.

به گزارش ایســنا، رامین رضاییان پس از امضای 
قراردادش با پرسپولیس اظهار کرد: خوشحالم از 
این که دل هواداران پرســپولیس را شاد کردم و 

تنها هدف من همین بود.
وی افزود: همیــن که این قرارداد امضا شــد و 

هواداران خوشحال شدند، خیلی چیزها را ثابت می کند. زمان ثابت کننده همه چیز است.

پایان مرحله مقدماتی لیگ والیبال

 سایپا به دسته یک سقوط کرد
مرحله مقدماتــی لیگ برتر والیبــال با برگزاری 

دیدارهای هفته بیست وششم به پایان رسید.
به گزارش ایســنا، هفته بیست و ششم لیگ برتر 
والیبال مردان یکشــنبه،  ۲۴ بهمــن با برگزاری 
هفت دیدار در شــهرهای ارومیه )دو دیدار(، آمل، 
رفسنجان، گرگان، تهران و رامسر پیگیری شد و 
مرحله مقدماتی به پایان رســید.تیم لبنیات هراز 

آمل امروز مقابل راه یاب ملل مریوان به میدان رفت و پیروز شد. بر این اساس  جایگاه دومی 
خــود را در جدول تثبیت کردند و حریف تیم هفتم در مرحله یک چهارم نهایی شــد.مقاومت 
شهداب یزد هم با پیروزی سه بر دو مقابل پیکان جایگاه سومی خود را قطعی کردند و حریف 
مس رفســنجان در مرحله پلی آف شدند.تیم ســایپا با شکست مقابل مس رفسنجان به لیگ 

دسته یک سقوط کرد. پیش از این هم آذرباتری ارومیه سقوط کرده بود.

دو بازیکن جدید در شهرخودرو
تیم فوتبال شــهرخودرو بــک دروازه بان و یک 

مهاجم به خدمت گرفت.
به گزارش ایســنا، در حالی کــه پنجره نقل و 
انتقالات زمستانی لیگ بیســت و یکم فوتبال 
ایران، جمعه شــب به پایان رســید، باشــگاه 
بازیکن آزاد جذب کرد.یوسف  شــهرخودرو دو 
بهــزادی، دروازه بان ســابق ذوب آهــن با عقد 
قراردادی به شــهرخودرو بازگشت و تیتو اکلو، 
مهاجم تیم ملی ســودان جنوبی نیز با توافق با 

مدیران این باشگاه مشهدی، در نیم فصل دوم برای این تیم توپ می زند. 
پنجره نقل و انتقالات فوتبال ایران بســته شــده اما این دو بازیکن به دلیل فســخ قرارداد با 
باشــگاه سابق خود و بازیکن آزاد بودن، توانســتند با شهرخودرو قرارداد امضا کنند. همچنین 

به نظر می رسد به زودی این باشگاه مشهدی با دو بازیکن خارجی جدید دیگر قرارداد ببند.

هفته هفدهم لیگ برتر: صدرنشینی استقلال شکست ناپذیر

 پرسپولیس 
در کورس 
صدرنشینی ماند

تیم فوتبال پرسپولیس در هفته هفدهم لیگ 
برتر فوتبال ایران 3 بر یک نساجی مازندران 

را شکست داد.
فوتبال  برتر  لیگ  هفدهم  هفته  جریان  در 
عصر  پرسپولیس  فوتبال  تیم  ایران، 
ورزشگاه  در   1۷ ساعت  از  دیروز)یک شنبه( 
مازندران  نساجی  میهمان  مشهد  رضا  امام 
 3 برتری  با  نهایت  در  دیدار  این  که  بود 
رسید.برای  پایان  به  پرسپولیس  یک  بر 
پرسپولیس در این دیدار کمال کامیابی نیا در 
حامد  و   ۹ دقیقه  در  امیری  وحید   ،۲ دقیقه 
تک  و  کردند  گلزنی   ۹0 دقیقه  در  پاکدل 
دقیقه  در  اسلامی  کریم  نیز  را  نساجی  گل 
حمله  با  دیدار  این  رساند.آغاز  ثمر  به   1۶
تیم فوتبال پرسپولیس همراه بود. شاگردان 
با  ابتدایی  دقایق  همان  در  گل محمدی 
امیری  وحید  ارسال  و  حمله  یک  طرحی 
کامیابی نیا  برای کمال  بسیار خوبی  فرصت 
ضربه  یک  با  بازیکن  این  تا  کردند  ایجاد 
به  را  تیمش  گل  نخستین   ۲ دقیقه  در  سر 
باز  این صحنه،  از  بعد  دقیقه  برساند.۷  ثمر 
هم پرسپولیسی ها روی دروازه نساحی فشار 
آوردند و این بار روی پاس احسان پهلوان، 
وحید امیری درون محوطه جریمه نساجی با 
توانست  و  به تک شد  علیرضا حقیقی تک 
با یک ضربه پای چپ گل دوم پرسپولیس 
به ثمر برساند.در دقیقه 1۶،  را در دقیقه ۹ 
شاگردان ساکت الهامی با حرکتی از سمت 
ورود  با  جعفری  رضا  رسیدند.  گل  به  چپ 
از  بعد  پرسپولیس  درون محوطه جریمه  به 
عرض  در  را  توپ  لک،  حامد  گذاشتن  جا 
بازیکن  این  و  فرستاد  اسلامی  کریم  برای 
در دقیقه 1۶ گل اول نساجی را وارد دروازه 
جعفری  رضا   ،31 دقیقه  کرد.در  پرسپولیس 
توپ  به  پرسپولیس  جریمه  محوطه  درون 

برای  مناسبی  فرصت  که  حالی  در  و  رسید 
شوت زنی داشت اما توپ او راهی به دروازه 
عبدی  مهدی   ،۴5 دقیقه  نکرد.در  پیدا 
دروازه  باز کردن  برای  بسیار خوبی  فرصت 
نساجی به دست آورد اما شوت پای راست 
به  و  کرد  برخورد  دروازه  افقی  تیرک  به  او 
گل تبدیل نشد.در نیمه دوم این دیدار، شاهد 
بازی پایاپایی از دو تیم بودیم و در بیش تر 
بود.  در جریان  میدان  میانه  در  توپ  دقایق 
گذشت،  بازی  زمان  از  چه  هر  حال  این  با 
در  بودیم.  تیم  دو  از  بهتری  عملکرد  شاهد 
دقیقه 51، روی یک پاس در عمق، احسان 
با  و  شد  تک  به  تک  حقیقی  با  پهلوان 
یکدیگر برخورد کردند. این صحنه باعث شد 
حقیقی دچار مصدومیت شود و برای دقایقی 
یک  روی   ،۶۷ دقیقه  شود.در  متوقف  بازی 
پاس در عمق کریم اسلامی با لک تک به 
تک شد و دروازه  پرسپولیس را باز کرد اما 
داور اعتقاد داشت گل در شرایط آفسیاد به 
ثمر رسیده و مردود است.در ادامه در دقیقه 
۷1، کریم اسلامی فرصت بسیار خوبی برای 
باز کردن دروازه پرسپولیس داشت اما شوت 
بالای دروازه راهی اوت شد.در دقیقه  از  او 
از خطا روی حامد  بعد  ایوب کلانتری   ،۷8
داور  از  را  خود  زرد  کارت  دومین  پاکدل، 
مسابقه گرفت و از بازی اخراج شد.در دقیقه 
۹0، روی اشتباه حامد شیری توپ به حامد 
پاکدل رسید و این بازیکن که با حقیقی تک 
را جا گذاشت  بود، دروازه بان  به  تک شده 
ثمر  به  را  پرسپولیس  سوم  گل  توانست  و 

برساند.
استقلال جان می دهد، امتیاز نمی دهد

مقابل  صفر  بر  یک  پیروزی  با  استقلال 
و  متوالی  پیروزی های  روند  به  آهن،  ذوب 
شکست ناپذیری خود در این فصل ادامه داد.

به گزارش ایسنا،  در آخرین دیدار از هفته 
امروز  استقلال  ایران،  برتر  لیگ  هفدهم 
این  که  بود  آهن  ذوب  میزبان  )یکشنبه( 
فرهاد  شاگردان  نفع  به  گل  یک  با  دیدار 
مجیدی تمام شد تا ذوب آهن در هر دو بازی 

رفت و برگشت، شکست بخورد.
کوین یامگا در دقیقه 5۴ زننده تک گل سه 
امتیازی تیمش بود.با این نتیجه استقلال ۴1 
بیشتر  امتیاز  با سه  امتیازی شد و همچنان 
از پرسپولیس در صدرجدول رده بندی لیگ 
برتر قرار گرفت. ذوب آهن هم با 18 امتیاز 

در رده یازدهم جدول باقی ماند.
فرهاد مجیدی، سرمربی استقلال هم در این 

دیدار کارت زرد گرفت.
نیمه اول

بازی با تمایل بیشتر بازیکنان ذوب آهن به 
ایجاد موقعیت های گلزنی از روی ارسال های 
از  یک  هیچ  نهایت  در  اما  بود  همراه  بلند 
نبودند.  دو تیم در خلق موقعیت گل موفق 
چندین کرنر به روی دروازه ها ارسال شد اما 
باز هم خطری دروازه دو تیم را تهدید نکرد.

محکم  شوت   ،38 دقیقه  در  بالاخره 
با  متری   ۲5 حدودا  فاصله  از  ابراهیم زاده 
واکنش بسیار خوب حسین همراه بود و به 
این شکل جلوی ورود توپ به دروازه گرفته 

شد.
داخل  در  چشمه  روزبه   ۴5+1 دقیقه  در 
محوطه جریمه شوت شد که ضربه چکشی 
توسط  دروازه حریف،  در مسیر  بازیکن  این 

مدافعان ذوب آهن دفع شد.
نیمه دوم

خدا  محمد  دقیقه ۴۷  در  و  بازی  در شروع 
بنده لو از مقابل محوطه جریمه شوت زد که 
ضربه خطرناک این بازیکن به تابلوی کنار 

دروازه برخورد کرد.

دقایقی بعد و در دقیقه 50، توپ ارسالی به 
روی دروازه حسینی، در شلوغی مقابل پای 
کاپیتان ذوب آهن قرار گرفت که شوت او با 
برخورد به پای مدافع استقلال به کرنر رفت.
سانتر   ،5۴ دقیقه  در  یامگاه  کوین  گل: 
کوین  با ضربه سر  دروازه  روی  به  سلمانی 
و  شد  فرعباسی  حبیب  دروازه  وارد  یامگا 

استقلال به گل اول دست یافت.  
زاده  حسین  امیرحسین  بعد،  دقیقه  یک 
حرکتی را از وسط زمین شروع کرد و با عبور 
فرعباسی  حبیب  به  حری،  بازیکن  چند  از 
رسید که ضربه زمین این بازیکن را دروازه 

بان ذوب آهن در آغوش گرفت.
و  بود  بدشانس  آهن  ذوب   ،۶3 دقیقه  در 
ضربه سر سعید باقرپسند روی دیرک افقی 

دروازه استقلال فرود آمد.
بازی تلاش شاگردان مهدی  این  اواخر  در 
تارتار برای جبران نتیجه حاصلی نداشت تا 
استقلال یک بر صفر برنده این مصاف شود.

 خطیبی مغلوب نکونام شد
تیم فوتبال فولاد خوزستان توانست با یک 

گل، میهمانش را با شکست بدرقه کند.
به گزارش ایسنا، در ادامه هفدهم لیگ برتر 
فوتبال ایران، دو تیم فوتبال فولاد خوزستان 
و آلومینیوم اراک از ساعت 1۶ در ورزشگاه 
که  رفتند  هم  مصاف  به  فولاد  شهدای 
با  توانستند  فولاد  در  نکونام  شاگردان جواد 
یک گل میهمان خود را شکست دهند و بعد 
برتر هم  لیگ  در  در سوپرجام،  قهرمانی  از 

خودی نشان دهند.
شروع بی نقص شاگردان قلعه نویی در 

نیم فصل دوم
گل گهر در هفته هفدهم لیگ برتر با ۲ گل 

فجر سپاسی را شکست داد.
سپاسی  فجر  و  گل گهر  ایسنا،  گزارش  به 

در  برتر  لیگ  هفدهم  هفته  چارچوب  در 
ورزشگاه شهید سلیمانی سیرجان به مصاف 
هم رفتند که این دیدار با پیروزی ۲ بر صفر 
رسید. پایان  به  قلعه نویی  امیر  شاگردان 

مرتضی تبریزی در دقیقه ۴1 با شوتی فنی 
و زیبا از پشت محوطه جریمه فجر سپاسی 
توانست دروازه این تیم را باز کند. در نیمه 
از  سر  ضربه  با  استنلی  کی روش  هم  دوم 
کرنر ارسالی استفاده کرد و گل دوم گل گهر 

را به ثمر رساند.
کامبک عنایتی مقابل پیکان 1۰ نفره

دیدار دو تیم هوادار و پیکان با برتری دو بر 
یک هوادار به پایان رسید.

و  پیکان  تیم  دو  دیدار  ایسنا،  گزارش  به 
هوادار در ورزشگاه دستگردی برگزار شد که 
این دیدار در پایان با برتری ۲ بر یک هوادار 

به پایان رسید.
دقیقه ۲۹ سانتر مجتبی حق دوست از سمت 
دروازه  وارد  آزاد  محمدجواد  ضربه  و  چپ 
پیش  حریف  از  پیکانی ها  تا  شد  بشاگردی 
بیفتند.دقیقه ۴5 شوت داریوش شجاعیان از 
پشت محوطه جریمه وارد دروازه کرمانشاهی 

شد تا بازی به تساوی کشیده شود.
هافبک  فلاح،  محمدحسین   5۶ دقیقه 
داریوش  روی  تکل  از  پس  پیکانی ها 
را  دوم  زرد  کارت  داور  سوی  از  شجاعیان 

دریافت کرد و از زمین بازی اخراج شد.
در دقیقه 8۶ سانتر معین عباسیان و ضربه 
حسینی وارد دروازه کرمانشاهی شد تا هوادار 
به بازی برگردد و این بازی را با پیروزی به 

پایان برساند.
در  و  امتیازی  این شکست ۲5  با  پیکانی ها 
رده پنجم باقی ماندند. در مقابل هوادار 1۷ 
حفظ  را  خود  دوازدهم  رده  و  شد  امتیازی 

کرد.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 
1۴00۶030۶01۲003883 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه 
ثبـت ملـک کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقای احمـد امیری 
فـر  فرزنـد موسـی بشـماره شناسـنامه15۹0۲ صـادره از کاشـمر در ششـدانگ 
یکبـاب سـاختمان به مسـاحت 11۴/۹0 متر مربع از پـلاک 30۲۷  اصلی واقع در 
بخـش یـک حومه کاشـمر به آدرس  بلـوار جانبازان – شـهرک صنعتی- خیابان 
آبادگـران  خریـداری از مالـکان رسـمی  ، آقایـان فریـدون و مجیـد نسـاجیان  
محـرز گردیـده اسـت .لـذا به منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبـت به فاصله 
15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد ازتاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید ، ظرف 
مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض ، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی 
تقدیـم نماینـد .بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصول 
اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهـد شـد . تاریخ انتشـار نوبت 

اول: 1۴00/11/10. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/11/۲5 
احمد جهانگیر– رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی .نظر به دسـتور مواد 
1و3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی واراضی وسـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مصـوب 13۹0/۹/۲0 وبرابـر رای شـماره 1۴00۶030۶0۲00003۴5 
مـورخ 1۴00/10/18 هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر 
ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک بجسـتان تصرفـات مالکانـه بلامعـارض  درواحـد 
ملـی  کـد  شـماره5۶  شناسـنامه  بـه  شـیرزادیان  مهـدی  آقـای  متقاضـی 
5۶۲۹۷8۷8۹۶  صـادره  بجسـتان  فرزنـد غلامرضـا  درششـدانگ یکبـاب 
سـاختمان  مشـتمل بر سـه دربند مغازه به مسـاحت ۶۴/۷5 مترمربع قسـمتی 
از پـلاک ثبتـی 105  فرعـی از دو  اصلـی  واقـع دربخش دوگنابـاد حوزه ثبت 
ملـک بجسـتان- به آدرس : بجسـتان – خیابان امام خمینـی – روبروی پمپ 
بنزیـن  خریـداری مـع الواسـطه از محـل مالکیـت  آقـای مرتضـی مسـعودی 
محـرز گردیـده اسـت . لـذا به موجـب مـاده 3 قانـون تعیین تکلیـف وضعیت 
ثبتـی اراضی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 آیین نامـه مربوطه 
ایـن آگهـی در نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق ایـن روزنامـه ومحلـی /

کثیرالنتشـار در شـهرهاودر روسـتاهارای هیات الصاق تا درصورتیکه اشـخاص 
ذینفـع به ارای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی و درروسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتراض خـود را به 
اداره ثبـت محـل وقوع ملک تسـلیم ورسـید اخـذ نمایند . معتـرض باید ظرف 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه 
عمومـی محـل نماید و گواهـی تقدیم دادخواسـت به اداره ثبـت محل تحویل 
دهـد کـه درایـن صـورت اقدامات ثبـت موکول بـه ارائـه حکم قطعـی دادگاه 
اسـت و در صورتیکـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگردد یـا معترض ، 
گواهـی دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل ارائـه نکند اداره ثبـت مبادرت به 
صـدور سـند مالکیـت می نمایـد و صدور سـند مالکیت مانـع از مراجعه متضرر 
بـه دادگاه نیسـت . تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/11/۹. تاریخ انتشـار نوبت 

1۴00/11/۲5 دوم: 
مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واملاک بجستان

511/3اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 
و برابر رای شماره 1۴00۶030۶00۶00503۴ هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و 
بلامعارض متقاضی آقای سید مهدی مظلوم فرزند سید کاظم به شماره شناسنامه 
3 صادره از مه ولات نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 13۷/۴3 
متر مربع ) یکصد و سی و هفت و چهل و سه صدم مترمربع( قسمتی از پلاکـ  
۶۲ فرعی از اراضی یحیی آباد پلاک۲۲۷  اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان 
رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه  خریداری مع الواسطه از ورثه 
مالک  رسمی سکینه طباطبایی فرزقی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 
13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق 
روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  
معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
تحویل  ثبت محل  اداره  به  دادخواست  و گواهی  نماید  دادگاه عمومی محل  به 
دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و 
در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 

* تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/11/۲5. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/1۲/11
سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/4اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 
و برابر رای شماره 1۴00۶030۶00۶0051۲5 هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و 
شناسنامه  شماره  به  حسین  فرزند  میرزایی  علیرضا  آقای   متقاضی  بلامعارض 
1113 صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
۶1/5 متر مربع ) شصت ویک و پنج صدم مترمربع( قسمتی از پلاکـ  1۲5 فرعی 
واقع در خراسان رضوی  اربعه  آباد پلاک ۲۲۷ اصلی دهستان  اراضی یحیی  از 
بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از مالک رسمی 
بی بی آفاق عبدل زاده فرشچی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه 
محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای 
اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  
به دادگاه  تقدیم دادخواست  به  اعتراض مبادرت  تاریخ تسلیم  از  ماه  ظرف یک 
عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در 
این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی 
که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می 
نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. * تاریخ انتشار 

نوبت اول: 1۴00/11/۲5. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/1۲/11
سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

جزئیات بزرگترین رویداد استارت آپی کشور 
بزرگترین رویداد استارت آپی کشور تحت عنوان اینوتکس ۲0۲۲ 
بــا تأکید بر حضور فناوری های جدید ماننــد »اقتصاد دیجیتال«، 
»فناوری هوشــمند« و »توســعه پایدار« اردیبهشــت ماه برگزار 

می شود.
مهدی صفاری نیا امروز در نشست خبری یازدهمین دوره نمایشگاه 
بین المللی نوآوری و فناوری اینوتکس ۲0۲۲ که در محل کارخانه 
نوآوری »های وی« برگزار شد، گفت: این نمایشگاه از سال 13۹0 
برگزار شــده و هدف این بوده که تکنولوژی و دانش فنی محققان 

کشور به نمایش گذاشته شود.
رئیــس یازدهمین نمایشــگاه اینوتکس ۲0۲۲ بــا تأکید بر اینکه 
نمایشــگاه اینوتکس یک نمایشــگاه متفاوت برای تبادل دانش 

اســت، گفــت: از ســال 
شــکل گیری  بــا   13۹3
اکوسیســتم استارت آپی و 
نوآوری  شتاب دهنده های 
رویدادهــای  کشــور،  در 
قالــب  در  را  کارآفرینــی 
نمایشگاه اینوتکس توسعه 

دادیم.
صفاری نیا افــزود: تاکنون 
صدها رویداد توسط پارک 
فناوری پردیس در سراسر 
و  شــده  اجرایی  کشــور 

فرآیند استارت آپی را به اوج رسانده است.
رئیس پارک فناوری پردیس خاطرنشــان کرد: ما در نمایشــگاه 
اینوتکس سه هدف اصلی توسعه، مشارکت و معرفی فرصت های 

نوین سرمایه گذاری را دنبال می کنیم.
وی با تأکید بر اینکه بزرگترین گردهمایی و رویدادهای استارت آپی 
در این پارک در قالب رویدادهای مختلف شکل گرفته است، گفت: 
پارک فناوری پردیس تاکنون نمونه ای در آســیا نداشته و شرایطی 
فراهم شــده که می توان از آن به عنــوان ناحیه نوآوری غرب یاد 

کرد.
صفاری نیــا تأکید کــرد: ازاین رو یک زیســت بوم کامل در پارک 

فناوری پردیس در حال شکل گیری است.
چالشهای حکمرانی فناوری و نوآوری بررسی می شود

رئیــس پارک فنــاوری پردیس با بیان اینکه در قالب نمایشــگاه 
اینوتکــس، رویدادهایی مانند »پردیس ســامیت«، »تیک آف« و 
»طرح صدف« برگزار می شوند، گفت: بخش جدیدی در نمایشگاه 
اینوتکس ۲0۲۲ تحت عنوان »استیج حکمرانی« به مدت دو روز با 
حضور سیاستگذاران و فعالان بخش خصوصی برگزار می شود. در 
این استیج، چالش های حکمرانی حوزه فناوری و نوآوری با حضور 

محققان بررسی خواهد شد.
وی با اشــاره به دیگر بخش های اینوتکس ۲0۲۲ گفت: نشست 

انجمن پارک های علمی و فناوری مناطق غرب آســیا تا شــمال 
آفریقا، نشســت منطقــه ای پارک های علم و فناوری و نشســت 
رؤســای پارک ها، از دیگر رویدادهایی اســت کــه در دل رویداد 

اینوتکس برگزار می شود.
صفاری نیــا افزود: همچنیــن طرح های دانش آمــوزی کَنز که از 
رویدادهای جایزه مصطفی )ص( اســت، در نمایشــگاه اینوتکس 
۲0۲۲ ارائه می شــود؛ تاکنون 180 طرح از سوی دانش آموزان به 

این مسابقه، ارسال که 18 طرح داوری شده است.
رئیس پارک فناوری پردیس اظهار داشت: میز خدمات در نمایشگاه 
اینوتکس مســتقر خواهد بود تا در تعامل با بخش های حاکمیتی، 

چالش های محققان را با ارائه راهکارهای نوین برطرف سازد.
دیگــر  از  وی،  گفتــه  بــه 
نمایشــگاه  بخش هــای 
اینوتکــس ۲0۲۲ می توان به 
معرفی طرح هــای کلان که 
با همــکاری معاونت علمی و 
فناوری اجرایی شده اند، اشاره 

کرد.
در ادامه اکبــر قنبرپور معاون 
فناوری  پارک  نوآوری  توسعه 
کرد:  خاطرنشــان  پردیــس 
بزرگترین  اینوتکــس  رویداد 
رویداد علمی اســت که طی 

10 سال اخیر میزبان رویدادهای مختلف کارآفرینی بوده است.
وی با بیان اینکــه امکانات این نمایشــگاه، عمومی بوده و همه 
می تواننــد از رویدادهای مختلف نمایشــگاه اینوتکس بهره ببرند، 
گفت: طی 10 سال اخیر ۲500 شرکت استارت آپی و شتاب دهنده ها 
در نمایشــگاه اینوتکس حضور داشته اند و بازدید 80 هزار نفری از 
این نمایشــگاه نشان می دهد که به خوبی اینوتکس توانسته جای 

خود را در میان نمایشگاه های فناورانه باز کند.
حضور جوان ترین بازیگران اکوسیستم نوآوری 

معاون توسعه نوآوری پارک فناوری پردیس ادامه داد: طی 10 سال 
اخیر میانگین سنی حضور محققان و بازدیدکنندگان بین ۲۶ تا ۲۷ 
ســاله بوده و بر اساس آماری که به دست آورده ایم از سال ۲018، 
1۹ درصد زنان در این اکوسیستم نوآوری حضور داشتند که اکنون 

به حضور ۲5 درصدی رسیده است.
حضور شرکت ها و استارت آپ ها در سه حوزه کاربردی

قنبرپور با بیان اینکه شــرکت ها و اســتارت آپ ها می توانند در هر 
حوزه ای در نمایشــگاه اینوتکس ۲0۲۲ حضور داشته باشند، گفت: 
از استارت آپ ها و شرکت های دانش بنیانی که در سه حوزه »اقتصاد 
دیجیتال«، »فناوری هوشمند« و »توسعه پایدار« فعالیت می کنند، 
استقبال می کنیم که در یازدهمین دوره نمایشگاه اینوتکس حضور 

یابند.

تولید تراشه بلاک چین توسط 
اینتل 

ــال  ــازار ارزهــای دیجیت ــق ب ــری از رون ــرای بهــره گی ــل ب اینت
ــرای  ــوان ب ــی ت ــه از آن م ــرده ک ــد ک ــدی را تولی تراشــه جدی
ــی اســتفاده  امــوری همچــون اســتخراج بیت کویــن و ان اف ت

کــرد. 
ــازار  ــرای ب ــل ب ــد اینت ــه جدی ــس، تراش ــزارش نیواطل ــه گ  ب
ارزهــای دیجیتــال اواخــر ســال جــاری میــلادی عرضــه مــی 
شــود و یکــی از اولیــن مشــتریان آن شــرکتی بــه نــام بــلاک 

اســت.
ایــن شــرکت تحــت رهبــری جــک دورســی بنیانگــذار توئیتــر 
ــر  ــلاک تغیی ــه ب ــود را از اســکوئیر ب ــام خ ــراً ن ــه اخی اســت ک
داده تــا بــر تمرکــز رو بــه رشــد خــود بــر روی فنــاوری بــلاک 

چیــن تاکیــد کنــد.
ــا اســتفاده از فنــاوری بــلاک چیــن بــرای اســتخراج ارزرمــز  ب
ــداری  ــا نگه ــه ه ــبکه ای از رایان ــا در ش ــش ه ــوابق تراکن س
مــی شــوند و در ســال هــای اخیــر ایــن فنــاوری مــورد توجــه 

قــرار گرفتــه اســت.
ــی  ــه کلمات ــه ب ــث توج ــن باع ــاوری همچنی ــن فن ــور ای  ظه
ماننــد »Web.3« و »NFTs« شــده اســت کــه تمرکززدایــی از 
فنــاوری هــا را تبلیــغ مــی کننــد. اینتــل گفتــه کــه تراشــه اش 
ــرای  ــه ب ــت ک ــرژی اس ــرف ان ــتاب دهنده« کم مص ــک »ش ی
ســرعت بخشــیدن بــه فراینــد بلاک چیــن طراحــی شــده  کــه 
ــاز دارد و در نتیجــه  ــدرت محاســباتی نی ــادی ق ــر زی ــه مقادی ب

موجــب مصــرف انــرژی زیــادی مــی شــود.
ــور  ــه ط ــک آن ب ــای گرافی ــه کارت ه ــا ک ــرکت ان ویدی ش
ارزرمزاســتفاده  اســتخراج  فعالیت هــای  بــرای  گســترده 
ــتخراج  ــرای اس ــه ب ــه جداگان ــک تراش ــز دارای ی ــوند، نی می ش

ــت. ــوم اس اتری

خبر

طب سنتی

علمی

محققان در جســتجوی منشأ حیات در زمین به 
سرنخی جدید دست یافته اند.

بــه گزارش ایســنا و به نقل از ســاینس دیلی، 
نشان  محققان  یافته های 
در  پپتیدها  کــه  می دهد 
شــرایطی خــاص مانند 
فضای  در  که  شــرایطی 
خارجــی غالــب اســت 
می توانند روی غبار شکل 

بگیرند.
تمام انــواع حیاتی که ما 
می شناســیم از واحدهای 
شیمیایی یکســانی تشکیل شده اند. این واحدها 
شامل پپتیدها می شود که عملکردهای متفاوتی 
در بدن دارند از جمله حمل و نقل مواد، تســریع 

واکنش ها یا تشکیل داربست های تثبیت  کننده 
در سلول. پپتیدها از اســیدهای آمینه منفردی 
تشکیل شده اند که با ترتیبی خاص در کنار هم 
قرار گرفته اند. ترتیب دقیق خواص نهایی پپتید 

را مشخص می کند.
اینکه چگونه این زیست مولکول های همه کاره 
بــه وجود آمده انــد یکی از ســوالات در مورد 
منشا حیات اســت. آمینو اسیدها، نوکلئوبازها و 
قندهای مختلفی که در شهاب ســنگ ها یافت 
می شوند نشان می دهند که منشا حیات می تواند 

فرازمینی باشد.
با این حال برای آنکه پپتیدها از آمینواســیدهای 
منفرد تشــکیل شوند شرایط بسیار خاصی مورد 
نیاز اســت که پیشــتر تصور می شد که احتمال 

وجود آن روی زمین بیشتر باشد.

پژوهشــگران آمریکایی در بررسی جدید خود، 
نوعــی پروتئین گیرنده را معرفــی کرده اند که 
دود را ردیابی می کند و می تواند نقش حســگر 

هورمون رشد را نیز داشته باشد.
به گزارش وب سایت رسمی »دانشگاه کالیفرنیا، 
دیویس«)UC Davis(، آتش سوزی های جنگلی، 
ویرانگر هســتند امــا می توانند با 
پاکسازی پوشش گیاهی موجود و 
فراهم کردن امکان رشــد گیاهان 
جدید، زندگی جدیدی را به ارمغان 
بیاورند. بسیاری از گیاهانی که در 
مناطق مستعد آتش قرار گرفته اند، 
در واقع برای جوانه زدن بذرها، به 
قرار گرفتــن در معرض آتش نیاز 
دارند. دانشمندان در دهه گذشته، یک پروتئین 
گیرنده را کشف کردند که می تواند مولکول هایی 
موسوم به »کارریکین ها«)karrikins( را در دود 
مواد گیاهی سوخته تشخیص دهد. این پروتئین 
ردیاب دود که »KAI۲« نام دارد، سیگنال های 
مولکولــی را آغاز می کند کــه جوانه زنی بذرها 
را ســرعت می بخشــند.نکته عجیب این است 
کــه پروتئین هــای KAI۲، در انــواع مختلفی 
از گونه هــای گیاهــی که در مناطق مســتعد 
آتش ســوزی وجود ندارند نیز ظاهر می شــوند. 

گروهی از پژوهشگران دانشگاه کالیفرنیا، دیویس 
 Nitzan( »به سرپرستی پروفسور »نیتزن شابک
Shabek(، اســتاد بخش زیست شناسی گیاهی 
 ،)Angelica Guercio(»و »آنجلیکا گوئرســیو
دانشجوی مقطع کارشناسی ارشد این دانشگاه، 
گیرنده های مورد نظــر را در گیاه نخود فرنگی 
بررسی کرده اند و نشان داده اند که آنها در حس 

کردن هورمون های رشد نیز نقش دارند.
پژوهشگران، نخود فرنگی را به این دلیل مورد 
بررســی قرار دادند که به حبوبــات که یکی از 
بزرگ ترین خانواده های گیاهان گلدار هســتند، 
تعلــق دارد. حبوبات، توانایــی تثبیت نیتروژن 
هوا را از طریق همزیســتی با میکروب ها دارند.

پژوهشــگران مشــاهده کردند کــه ژن اصلی 
KAI۲ در اوایل تکامل حبوبات تکرار شــد و دو 
ژن »KAI۲A« و »KAI۲B« را تولید کرد. آنها 
با اســتفاده از انواع روش های پیشرفته دریافتند 
 )ligands(»که این دو گیرنده بــه »لیگاندهای
مجــزا واکنش نشــان می دهنــد. همچنین، 
آنها با اســتفاده از زیست شناســی ســاختاری 
توانســتند یــک واســطه کاتالیــزوری جدید 
مولکول هــای  بــا  کــه  را   KAI۲ آنزیــم از 
واکنش   )strigolactone(»اســتریگولاکتون«

نشان می دهد، در وضوح اتمی بررسی کنند.

کشف سرنخ جدید منشأ حیات در زمین

پروتئین گیاهی که ردیاب دود است!


